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1. Úvodem 

Vážené dámy, vážení pánové, milí žáci, 

na prahu nového školního roku mi dovolte ohlédnout se za tím, co Gymnáziu Jihlava přinesl rok 
předchozí. 
Školní rok 2022/23 byl charakterizován pravidelností prezenčního školního vyučování, protože nás již 
netrápila infekce COVID. Od distančního vzdělávání jsme si oddychli, avšak dovednosti získané 
v průběhu této formy studia jsme výhodně využili a dále je rozvíjeli. Systém Teams jsme se naučili 
používat jako pracovní i komunikační platformu na různých úrovních života školy. 
Systém Bakaláři jsme začali využívat pro elektronické omlouvání absence, což výrazně pomohlo 
třídním učitelům. 
Výuku mohly opět obohacovat tuzemské i zahraniční projekty (často Erasmus+), které našim žákům 
přiblížily nejen školské systémy partnerských škol, ale také je seznámily s životem v různých 
evropských zemích. 
I nadále jsme pomáhali žákům z válkou postižených oblastí Ukrajiny, i když se snížila míra nutné 
pomoci. V uplynulém školním roce nastoupila do 4. ročníku denního studia dívka z Kyjeva a svoje 
studium završila úspěšným složením maturitní zkoušky. 
Naši žáci opět kromě studia pracovali v nepovinných předmětech a kroužcích, které jsme pro ně 
organizovali, účastnili se mnoha soutěží a některé také vyhrávali. Připomněl bych zde úspěch žákyně 
sportovní třídy, která se stala mistryní ČR v dálkovém plavání. Někteří z našich žáků se probojovali do 
ústředních kol matematické, fyzikální a chemické olympiády. I v humanitních oborech se našim žáků 
tradičně dařilo – například v Dějepisné soutěži studentů gymnázií. 
Ve spolupráci s majetkovým odborem Kraje Vysočina se podařilo dokončit rekonstrukci odpadního 
potrubí ve sklepech budovy A, vnitřní atrium dostalo novou podobu, která budovu školy lépe ochrání 
před vlivy spodních vod. Stavba byla náročná a trvala až do dubna, takže vybavení atria nás čeká až 
v tomto školním roce.  
Současně se podařilo zahájit opravu laboratoře chemie. Od letošního října budou mít naši žáci 
k dispozici nově zrekonstruovanou laboratoř.  
Dále byla započata revitalizace okolí školy, která nám přinese vlastní hřiště, malé parkoviště pro 
auta i kola a systém pro řešení odpadů. Rekonstrukce se dočká i vnitroblok školy. 
Jaké vzdělávací cíle budeme v následujícím školním roce sledovat? Půjde zejména o prohlubování 
digitalizace výuky a realizaci změny ve výuce informatiky na nižším gymnáziu. Zaměříme se na 
badatelský způsob výuky. Budeme hledat cesty, jak sjednotit výuku a přizpůsobit ji současné 
populaci dětí ve škole. 
Závěrem děkuji učitelům školy za úsilí a energii vloženou do vzdělávacího procesu i mimoškolních 
aktivit, našim žákům za aktivní přístup, rodičům a zákonným zástupcům za spolupráci a podporu. 
Velké poděkování patři i Kraji Vysočina.  
Všem přeji další úspěšný rok na Gymnáziu Jihlava. 

24. srpna 2023 Pavel Suk 
ředitel školy 
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2. Základní údaje o škole 

Charakteristika školy 
název: Gymnázium Jihlava 
sídlo: Jana Masaryka 1, 586 01 Jihlava, odloučené pracoviště Legionářů 36, Jihlava 
IČ: 60545984 IZO: 108047741 IZO ředitelství: 600014746 
příspěvková organizace 
zřizovatel: Kraj Vysočina 
zřizovací listina a Rozhodnutí o zařazení do sítě škol čj. 25619/99–21 ze dne 21. 7. 1999 
ředitel školy: Mgr. Pavel Suk, tel. 567579745 
denní studium, celková kapacita školy: 880 žáků 

studijní obory: 
čtyřleté studium – 79-41-K/41 Gymnázium, 79-42-K/41 Gymnázium se sportovní přípravou 
šestileté studium – 79-41-K/61 Gymnázium 
osmileté studium – 79-41-K/81 Gymnázium 
počet žáků: 775 (26 tříd – 12 na čtyřletém, 6 na šestiletém a 8 na osmiletém gymnáziu) 
počet pedagogických pracovníků (přepočtený): 68,64 
počet provozních pracovníků: 13,73; celkový počet zaměstnanců školy: 82,37 

kontakty: 
e-mail: podatelna@gymnaziumjihlava.cz; <jmeno><prijmeni>@gymnaziumjihlava.cz 
world wide web: https://www.gymnaziumjihlava.cz 
telefon: 567 579 740 

školská rada: 
ustavena 18. 1. 2006, zvolena 13. 5. 2021 
Mgr. Petr Ryška, Ing. Jakub Schebesta, Ing. Veronika Nosková, Adéla Vašíčková, Mgr. Jan Kodet, 
Mgr. Ondřej Levák 

Hlavní činnost: 
Gymnázium Jihlava (GJ) je všeobecně vzdělávací škola, zaměřuje se na kvalitní přípravu k dalšímu 
studiu především na vysokých školách, na utváření potřebných životních dovedností. Vzdělává od 
1. 9. 2007 podle vlastního vzdělávacího programu od 1. ročníku na nižším gymnáziu (NG), od 
1. 9. 2009 v prvních ročnících vyššího gymnázia (VG). 
Na GJ jsou ve školním vzdělávacím programu začleněny dva studijní obory – Gymnázium 
v osmiletém, šestiletém a čtyřletém studiu a Gymnázium se sportovní přípravou ve čtyřletém 
studiu. 
GJ využívá dělení tříd (ročníků) na skupiny ve výuce cizích jazyků, v českém jazyce, v matematice, 
v hudební a výtvarné výchově, v laboratorních cvičeních ve fyzice, biologii a chemii, v informatice a 
ve všech volitelných předmětech. Připravujeme žáky na soutěže, v nichž dosahují vynikajících 
výsledků. Soutěžní obory si pak žáci mnohdy vyberou pro vysokoškolské studium. Od druhého 
ročníku vyššího gymnázia se žáci profilují dle svého zájmu prostřednictvím volitelných předmětů. 
Součástí vzdělávání je výuka formou projektů, které jsou soustředěny do tzv. Projektových dnů 
(viz Projekty a projektové vyučování). 
Výuka cizích jazyků je podpořena studijně poznávacími zájezdy a výměnnými pobyty 
(viz Zahraniční kontakty). 
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Kvalitní sportovní vyžití žákům umožňují tělocvičny a posilovna. Venkovní sportoviště si škola 
pronajímá. Žáci sekundy, prvních ročníků, 5A8, 3A6 absolvují týdenní lyžařský výcvikový kurz, žáci 
třetích ročníků, 7A8 a 5A6 týdenní letní sportovní kurz, žáci sportovních tříd kromě oborových 
soustředění společné zimní soustředění. 
Vzdělávací proces je každoročně doplňován dalšími aktivitami. Uspořádali jsme akademii, 
divadelní soubor Spoušť nacvičil novou divadelní hru, několik aktivit realizoval žákovský 
parlament. 
Ve školním roce 2022/2023 se začala realizovat revitalizace laboratoře chemie A1LC. Její 
dokončení je plánované na počátek nového školního roku. 
V roce 2021 dokončená jednání se Střední školou průmyslovou, technickou a automobilní Jihlava 
a v září 2021 připravená projektová dokumentace pro revitalizaci vnitrobloku mezi komplexy obou 
škol se dočkala zahájení realizace dne 21. 6. 2023. 
Od skončení topné sezóny usilujeme o modernizaci systému regulace topení a vzduchotechniky. 

Přijímací řízení 
79-41-K/81 všeobecné studium osmileté: přijato 26 žáků (z celkového počtu 128) 
79-41-K/61 všeobecné gymnázium šestileté: přijato 28 žáků (z celkového počtu 102) 
79-41-K/41 všeobecné studium čtyřleté: přijato 84 žáků (z celkového počtu 152) 
79-42-K/41 gymnázium se sportovní přípravou (kmenové sporty: atletika, plavání, basketbal, 
volejbal, lední hokej, fotbal): přijato 28 (z celkového počtu 76) 

Hospodaření školy v roce 2022 
Příjmy Kč 
Přímá dotace UZ 33353 66 984 991,– 
Provoz  4 779 946,– 

Provoz 
Sport.třídy UZ 33354 886 209,– 
Olympiády UZ 00031 71 454,– 
Olympiády UZ 33166 151 557,–  
Projekt Erasmus+  1 517 516,85 
Lektor FJ UZ 00324 29 855,– 
Nostrifikační zkoušky UZ 00302 26 600,– 
Vybavení badatelny UZ 00326 39 570,– 
Národní plán obnovy doučování UZ 33086 81 650,– 
Národní plán obnovy – digitální propast UZ 33088 76 956,– 
Doučování ukrajinských dětí UZ 33089 53 000,– 
Projekt Učíme se ze života UZ 103533063 1 569 814,75 
Odpisy z investičních transferů  309 216,– 
Příjmy celkem  76 578 335,70 

Ostatní výnosy 
Výnosy s prodeje služeb  1 944 431,– 
Pronájem  218 263,– 
Úroky  66 410,61 
Výnosy celkem  78 807 440,31 
Výdaje celkem  79 020 837,30 
Hospodářský výsledek  – 213 396,99 Kč 
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Škola pracuje pouze v hlavní činnosti a dle směrnic Kraje Vysočina. 
Záporný hospodářská výsledek je způsoben zaúčtováním opravných položek k zablokovaným 
finančním prostředkům ve Sberbank CZ, a.s. a přes veškerá úsporná opatření se organizaci 
nepodařilo finančně pokrýt. 
Škola čerpala dotace v souladu se směrnicemi Kraje Vysočina. 
Fondy školy jsou finančně kryty, ale v tuto chvíli nejsou všechny finanční prostředky k dispozici. 

Rezervní fond 
Rezervní fond – HV 241 0414 370 837,67 Kč 
Rezervní fond – projekt 241 0417 3 544 018,70 Kč 
Celkem  3 914 856,37 
 414 0520 836 328,39 nespotřebované prostředky z projektů  

  20 000,–  peněžní dar  

Celkem 4 771 184,76 
Příloha 4 771 184,76 

Investiční fond 
241 0016 Investiční fond 671 199,48 
416 0310  876 456,– odpisy 
416 0490  – 604 000,– odvod 
Celkem  943 655,48 
Příloha  943 655,48 

Fond FKSP 
 243 účet 436 080,91 
Finančně vyrovnáno v 2022   
  + 174 851,– dorovnání přídělu FKSP 
  – 30 131,– platba faktur 
  – 54 495,– stravné  
 261 416  + 5 393,– pokladna 
Celkem  531 698,91 
  290 689,91 PS 
 412 0110 982 513,– příděl FKSP  
 412 0220 – 616 955,– příspěvek na stravné 
 412 0240 – 111 549,– kultura, akce 
 412 0290 – 13 000,– dary – životní jubilea 
Celkem  531 698,91 
Příloha  531 698,91 

Fond odměn 
241 0011 účet 35 016,– Kč 
411 0300  35 016,– Kč 
Celkem  35 016,– Kč 

Martina Kuchyňová Zdarsová, ekonomka školy 

Zpráva o hospodaření Občanského sdružení Gymnázia Jihlava za rok 2022 
Stav k 1. 1. 2022: 
pokladna  29 276      
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účet  398 244      
pohledávky  50 000     záloha na nákup sportovních pomůcek 
celkem  477 520      
z toho:  35 000     pro 3A8 
volné prostředky  392 520      

Příjmy: 
členské příspěvky  206 400     
dobrovolné příspěvky  9 063     
vrácená záloha  50 000     
Dobrý anděl  35 594     
příjmy celkem 301 057 

Výdaje 
Dobrý anděl  35 594      
soutěže, olympiády  28 027      
sportovní soutěže  32 739      
školní sportovní klub  80 060      
zahraniční styky  6 449     Dánsko, Weissenhorn 
HSGJ  65 456      
Spoušť  1 171      
mimovyučovací činnost  48 607      
školní parlament  41 803      
kulturní akce  5 714      
knihy pro maturanty  12 600      
sociální příspěvky  3 955      
čerpání účel. prostředků  1 358     4A8 
odměna hospodářce  10 000      
daň 15%  1 500      
poplatky  1 294      
výdaje celkem 376 327 

Stav k 31. 12. 2022: 
pokladna  61 866      
účet  290 384      
celkem  352 250      
z toho:  33 642     pro 4A8 
vlastní prostředky  318 608      
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Výsledky kontrol 
Česká školní inspekce provedla dne 3. 5. 2023 kontrolu dodržování vybraných ustanovení 
školského zákona zaměřená na podmínky a průběh maturitní zkoušky. Nebylo zjištěno porušení 
právních předpisů. 

Výroční zpráva o činnosti Gymnázia Jihlava v oblasti poskytování informací 
dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím ve znění pozdějších 
předpisů, za rok 2022. 
V souladu s § 18 uvedeného zákona v roce 2022: 

– nebyla podána žádost o poskytnutí informace dle uvedeného zákona; 
– nebylo vydáno žádné rozhodnutí o odmítnutí žádosti o informaci ve smyslu zákona 

o svobodném přístupu k informacím; 
– nebyly vydány žádné rozsudky soudů ve věci přezkoumání zákonnosti rozhodnutí 

o zamítnutí žádosti o poskytnutí informace; 
– nebyla poskytnuta žádná výhradní licence ve smyslu uvedeného zákona; 
– nebyla podána žádná stížnost dle § 16 odst. a uvedeného zákona proti postupu 

Gymnázia Jihlava při vyřizování žádosti o informaci. 
Základní informace o Gymnáziu Jihlava jsou na https://www.gymnaziumjihlava.cz. 
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3. Z průběhu školního roku 2022–2023 
Září 
1. 9. Zahájení školního roku. 
8. 9. Novou sezonu zahájilo i HSGJ, a to první zkouškou, následně o víkendu 9.–10. září 

pokračovalo soustředěním.  
17. 9. Letošního ročníku Kutil festu se zúčastnily 2 gymnaziální týmy. První pod vedením 

Tomáše Krásenského vysvětloval výrobu několika druhů píšťalek, chlapci 
z druhého týmu pak naživo demonstrovali svět 3D tisku.  

26. 9. Poprvé se sešli zájemci o astronomické poznávaní, které již tradičně vedl 
Tomáš Krásenský. Cílem noční výpravy byl tzv. Křížek v lokalitě Na Skalce.  

26. 9. Kulturně-společenská exkurze do Prahy s 6A6 – Divadlo pod Palmovkou: Žítkovské 
bohyně, návštěva Senátu PČR – beseda s Milošem Vystrčilem.  

28. 9. Nedlouho po první astronomické výpravě zahájil Tomáš Krásenský u Rudoleckých 
rybníků i působení ornitologického kroužku.   

30. 9. 8. a 9. ročníky NG navštívily v Horáckém divadle představení Modrý pták. 
Netradiční pohádka s mnoha filosofickými přesahy zanechala v hlavách diváků 
mnoho otázek a podnětů k přemítání.  

30. 9. V prostorách budovy Gymnázia Jihlava proběhla Noc vědců. Akce probíhající po 
celé ČR se za spolupráce s VŠPJ poprvé uskutečnila i na gymnáziu a měla velký 
ohlas. Převažovaly příspěvky z přírodních a exaktních předmětů.  

 

Říjen 
4. 10. Přestože umělecké zpracování ve formě opery není zdaleka tak hojné jako např. 

činohra, 4. října se celkem 51 žáků vypravilo do pražské Státní opery na 
představení G. Verdiho La Traviata. Kromě samotného hry mohli žáci obdivovat 
i nově otevřenou budovu opery po zdařilé rekonstrukci. 

5. 10. Nový ročník Univerzity třetího věku byl zahájen přednáškou o folkloru.  
6. 10. Po 3 letech derniéra hry Tak šel čas jihlavskou ulicí. Právě na tuto inscenaci se 

6. října vydali žáci 3A6, 5A8 a 4A6. Specifikum závěrečných her mělo své kouzlo pro 
všechny zúčastněné.  
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6. 10. Kulturní exkurze do Prahy se třídou 4A4 – návštěva DOXu (Dílna na téma: S kůží na 
trh (program k výstavě (Ne)moc), divadelní představení Rozmarné léto v Divadle 
v Celetné. 

7. 10. Nový školní rok byl zahájen i v publikační činnosti. Vyšla nová Á-Trojka.  
13. 10. Projekt Školní les, do kterého je zapojeno Gymnázium Jihlava ve spolupráci 

s Chaloupkami o.p.s., získal první místo od Asociace společenské odpovědnosti při 
slavnostním vyhlášení v Národním muzeu v Praze.  

19. 10. Na krátké pedagogické radě se řešilo zavedení elektronického omlouvání absence 
žáků.  

19.–20. 10. Třída 4C4 se zúčastnila exkurze do Prahy. První den navštívila hokejové utkání 
Slavia Praha – Dukla Jihlava, druhý den zhlédla expozici v Národním památníku na 
Vítkově.  

21. 10. Třídy 2A4, 2B4 a 2C4 rovněž navštívily naše hlavní město, a to za účelem estetické 
exkurze. Dopolední program zajistila návštěva hudebního programu v Rudolfinu, 
odpolední výtvarná část pokračovala ve Veletržním paláci.  

25. 10. Řada žáků využila výjimečnou příležitost částečného zatmění Slunce a v přestávce 
po 4.hodině se vydala do okolí školy pozorovat tento úchvatný jev.  

21.–25. 10. Vybraní žáci z 3. ročníků se vydali na studijní pobyt do Anglie. Během několika dnů 
zhlédli významné památky jižní Anglie a samotného Londýna.  

Listopad 
2. 11. Gymnázium Jihlava má svůj účet na sociální síti! Konkrétně na síti Twitter.  
2.–3. 11. Dva týmy z gymnázia se zúčastnily přípravných seminářů soutěže Bohatství Země, 

která probíhá celý rok, a to ve spolupráci s rozličnými organizacemi včetně 
Masarykovy univerzity v Brně.  

3. 11. Začaly odpolední čtvrteční setkání Herní sféry. Zájemci o rozličné deskové a 
společenské hry se takto budou setkávat každých 14 dnů. 

3. 11. Členové technicko-informačního TechIn kroužku testovali na „Křížku“ své 
vlastnoruční výtvory draků. Příznivé počasí přispělo k povedeným výkonům a 
úspěšným startům.  

8. 11. Proběhly první schůzky k projektovým dnům.  
9. 11. Hejtman Kraje Vysočina pan Vítězslav Schrek se sešel se studenty. Hlavním 

tématem byla diskuse na téma „pojmu“ 17. listopadu, dostalo se ale i na další 
témata.  
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17. 11. Zájemci ze třídy 4A6 se spolu s Jaroslavem Tarasem vypravili nasát atmosféru 
státního svátku Dne boje za svobodu a demokracii do hlavního města, tedy přímo 
do míst úzce spjatých s tímto datem.  

 

24. 11. Finálové kolo Dějepisné soutěže studentů gymnázií ČR a SR se opět neobešlo bez 
našeho týmu vedeného Evou Hurychovou. Sestava Kryštof Jelínek, Filip Valenta a 
Tomáš Schmied se 5. místem nenechala zahanbit, ba naopak! 

24. 11. Naši školu navštívil ministr školství, mládeže a tělovýchovy. V té době tuto funkci 
zastával prof. Vladimír Balaš.  

 

28. 11. Že vždy nejde o výsledky a umístění, prokázali žáci 4A8 docházející na hodiny 
francouzského jazyka. V nich secvičili několik francouzských písní, které pod 
vedením Jarmily Svojsíkové zapěli odcházivší hlavní kuchařce školní jídelny Na 
Stoupách paní Zdeňce Noskové. Akce to byla podařená a dojemná.  
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29. 11. V prostorách gymnázia se uskutečnil workshop týkající se 3D tiskáren vedený 
lektorem z firmy 3D Wiser. 

29. 11. Do třídy 3A6 zavítal jako pamětník Petr Palovčík. V rámci projektu Měsíc filmu na 
školách se společně s filmovým dokumentem snažil žákům přiblížit dospívání 
v normalizačním ČSSR.  

30. 11. V krčku se konala vernisáž fotek ze Školního lesa, zároveň bylo pro tematicky 
oblečené (v zelené) připraveno malé pohoštění.  

 

30. 11. Zejména třída 5A8 si vyslechla přednášku Vladimíra Dzura, vyšetřovatele zločinů 
v rámci jugoslávské války, nyní vedoucího kanceláře Úřadu pro vnitřní záležitosti 
OSN. Tématem přednášky byly „Dezinformace v čase války“. 

30. 11. Od 15 hodin se konala čtvrtletní pedagogická rada.  

Prosinec 
1. 12. Od 16:30 se po 2 hodiny konalo informační odpoledne.  
1. 12. Žákyně gymnázia navštívily jubilejní desátý Den latiny, akci pořádanou Ústavem 

latinských a řeckých studií FF UK. Obsahem byly nejrůznější přednášky nejen 
z antiky, ale i z moderních dějin. 

5. 12. Parlament Gymnázia Jihlava se zasloužil o to, že po škole chodila Mikulášská 
družina.  

6. 12.  Uskutečnilo se losování 15 hlasujících o nejlepší fotku z projektu Školní les. 
Vybraných 15 jedinců obdrželo poukázku na párek v rohlíku do školního bufetu.  

11. 12. Antonín Pipa z 6A8 byl zvolen druhým místopředsedou v rámci České 
středoškolské unie. 

12. 12. V knihkupectví Kosmas proběhla autogramiáda nové knihy Ivany Fexové s názvem 
Nové výpravy Fany a Beryho.  

15. 12. HSGJ vystoupilo v rámci předvánočních koncertů na radnici společně se 
spřáteleným pěveckým sborem Rarachů ze ZŠ speciální a Praktické školy Jihlava. 
Zároveň HSGJ při této příležitosti pokřtilo nové album.  
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17. 12. Do adventního času zasáhla více než smutná zpráva. Po nemoci zemřel bývalý 
kolega a emeritní člen vedení GJ Miloš Janderka. Poslední rozloučení se konalo 
23. 12. 

19. 12. Na gymnáziu proběhla studentská obdoba reálných prezidentských voleb. V 
1. kole mezi našimi žáky zvítězila Danuše Nerudová před Petrem Pavlem. Celkem 
se zúčastnilo 183 žáků starších 15 let.  

20. 12. Celkem 8 tříd NG i VG si zpestřilo předvánoční čas interaktivním pásmem od 
Agentury Pernštejni, tentokrát zaměřenou na osobnost Leonarda da Vinci, od 
jehož smrti uplynulo půl tisíciletí.  

20. 12. Pod vedením a dohledem Tomáše Krásenského se v krčku uskutečnila mrazivá 
laboratoř s pokusy se suchým ledem a tekutým dusíkem.  

 

21. 12. V zasedací místnosti bylo pro pedagogy současné i minulé připraveno pohoštění 
v rámci tradičního předvánočního posezení.  

22. 12. Bývalí žáci se alespoň na 1 den vrátili na půdu gymnázia, aby se se současnými 
žáky podělili o cenné zkušenosti a postřehy z vysokoškolského prostředí.  

 

22. 12. 50 studentů Gymnázia Jihlava s doprovodem Mgr. Zdeňky Ryklové, 
Mgr. Ilony Míškové a Mgr. Marie Korandové zúčastnila předvánoční exkurze – 
tentokrát do Salzburgu v Rakousku. 
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Leden 
3. 1. Návrat do školních lavic v novém kalendářním roce 2023. 
18.–19. 1. V 2. kole studentských prezidentských voleb na gymnáziu jasně zvítězil Petr Pavel 

(255 hlasů) nad Andrejem Babišem (19 hlasů). Ve stejném pořadí skončily 
i následné reálné volby.  

21. 1. První jarní výprava ornitologického kroužku směřovala do Luk nad Jihlavou. Ani 
vskutku zimní počasí nezkazilo radost z poznání řady ptačích druhů.  

25. 1. Od 15:15 proběhla pololetní pedagogická rada.  
31. 1. V rámci vyhrazených třídnických hodin byl žákům předán souhrn a přehled jejich 

půlroční práce-výpis pololetních vysvědčení.  

Únor 
7. 2. Gymnázium Jihlava hostilo krajské kolo nejvyšší kategorie fyzikální olympiády, 

tedy kategorie A. Ze třech našich žáků zaznamenali hned 2 vynikající úspěch, když 
Matěj Venhoda (8A8) vybojoval druhou příčku a Štěpán Plass (3B4) celé krajské 
kolo vyhrál. Oba zmíněné čekal postup do ústředního kola. 

7. 2. Pod záštitou studentů MFF UK proběhlo na GJ pro vybrané třídy fyzikální 
vystoupení s názvem Fyzika všemi smysly.  

8. 2. Výprava astronomického kroužku tentokrát směřovala za unikátním jevem. Na 
obloze byla přítomna kometa, tzv. neandrtálská, jelikož naposledy proletěla kolem 
Země cca 50tis. Let zpět. A v budoucnu už ji více nespatříme. Tím cennější bylo její 
objevení a pozorování! 

8. 2. V krčku školy sehrál divadelní soubor Spoušť adaptaci povídky Franze Kafky 
Proměna. Krček zaplněný spokojeným publikem byl nejlepší vizitkou.  

 

9. 2. Žáci v rámci hodin estetické a výtvarné výchovy navštívili Oblastní galerii Vysočina, 
a to konkrétně výstavu děl Pavla Čecha.  

9. 2. Vida! Tak to byl cíl výletu třídy 2A8 spolu s katalánskými vrstevníky a jejich 
pedagogy. Cesta do Brna i náplň výletu všechny potěšila.  
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10. 2. Ani ne po roce se žáci VP Úvod do lékařské terminologie vypravili do depozitu 
Muzea Vysočiny v Heleníně. Cílem byla kompletace lidských koster, potažmo 
dohledání a pojmenování chybějících částí. 

13. 2. Nepostupové, školní kolo, recitační soutěže NG hostila ve své hodině třída 4A8. 
V kategorii 6. a 7. ročníků zvítězila Sára Ekrtová z 2A8 s básní Motýli od 
Jaroslava Seiferta, v kategorii 8. a 9. ročníků zvítězil Jan Homa z 2A6 s osobitým 
pojetím Polednice od Josefa Suchého. 

15. 2. Adaptaci klasického románu Anna Karenina zhlédli naši žáci v Městském divadle 
v Brně. Jedinou kaňkou v jejich hodnocení byla délka inscenace, ale bez ní by to 
přeci jen nebyla Anna Karenina.  

20.–24. 2. Jarní prázdniny.  

Březen 
4. 3. Nezdá se to, ale ornitologická výprava do Prahy měla tříletou vynucenou, 

covidovou, pauzu. Letos tedy bylo co napravovat a navzdory sychravému počasí 
se podařilo! 

8. 3. Pěvecký sbor HSGJ svůj tradiční jarní koncert zakončil na jihlavské radnici 
společně se svým partnerským sborem z dánského Aalborgu, jehož studenti byli 
celý týden přítomni na výměnném pobytu v Jihlavě.  

9.–10. 3. Konalo se jarní zasedání Parlamentu GJ. 
11.–17. 3. Žáci 2A8 a 1B4 si užili rozmanité krkonošské počasí v rámci lyžařského 

výcvikového kurzu.  
14. 3. Mezinárodní den matematiky (a zároveň narozeniny Alberta Einsteina) oslavili žáci 

1A6 v rámci Týdne mozku workshopem Einsteinova hádanka, v rámci kterého si 
vyzkoušeli nejrůznější logické hádanky a cvičení.  

17. 3. Pro 78 zájemců z řad VG se konal tradiční Matematický klokan.  
19.–29. 3. Štěpán Taláček (6A6) se zúčastnil znalostní cesty po Tchaj-wanu. Akci pořádal Kraj 

Vysočina.  
21. 3. Na Mezinárodní den lesů byl v 17:40 uveden ve vysílání ČT1 dokument Lesní žal, na 

kterém se podíleli i naši žáci v rámci projekt Školní les. 
22. 3. Žáci 7.–9. ročníku NG + 2C4 navštívili program Planeta 3000 v DKO. Tématem byl 

Senegal a vše související s tímto západoafrickým státem. Účastníci odcházeli 
spokojeni s formou a obohaceni o nové informace.  

23. 3. V prostorách gymnázia proběhl již 45. ročník SOČ. Naši školu reprezentovala 
Barbora Švomová (4B4), která kvalitou své práce ohromila porotu a společně 
s dalšími dvěma soutěžícími postoupila do krajského kola konaného v Třebíči. 

24.–26. 3. Na škole da Vinci proběhl Víkend studentských samospráv, který pořádala ČSU. Za 
gymnázium se zúčastnili 4 zástupci, na programu byly body týkající se vedení 
samospráv, hodnocení učitelů či téma volebního práva od 16 let. 

28. 3. Posezení pro pedagogy u příležitosti Dne učitelů se tentokrát konalo v restauraci 
U Lyžaře.  

29. 3. Stejně jako ostatní 2. ročníky, 4A6 a 6A8 zavítaly v rámci estetické exkurze nejprve 
do Rudolfina na hudební část, následně do Veletržního paláce na část výtvarnou.  

30. 3. Žáci 3. a 4. ročníků se zúčastnili přednášky o dárcovství krve a krvetvorných buněk 
v aule VŠPJ. Zároveň se dobrovolníci mohli zapsat od registru dárců.  
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30. 3. Poslední březnový den, již tradiční datum pro školní akademii. Tentokrát 
s podtitulem V pohybu. S akademií se rovněž váže použití vybraných financí na 
konto Dobrého anděla. Letos tato částka dosáhla úctyhodných 49 tisíc korun, což 
je nejvyšší částka v historii! Poděkování patří všem zapojeným. 

Duben 
3. 4. Maturanti tvořili své maturitní slohové práce z českého jazyka.  
4. 4. Pošesté pořádalo Gymnázium Jihlava tzv. Inspiration day, tedy setkání vyučujících 

anglického jazyka, kdy pro ně byly připraveny semináře, prodej a ukázky učebnic či 
prezentace našich Erasmus projektů. A kdo že za touto akcí stojí? Přeci 
Iveta Nečadová.  

5. 4. Již tradičně proběhlo na půdě Gymnázia Jihlava krajské kolo Dějepisné soutěže 
studentů gymnázií ČR a SR. Náš tým ve složení Martin Rybáček (5A8), 
Petr Sukdolák (3A6) a Daniel Wiesner (7A8) si zajistil postup do celostátního kola, a 
to rovnou 1. místem v kole krajském.  

5. 4. Proběhla druhá krátká schůzka k projektovým dnům.  
10. 4. Kávové zákoutí na budově B se dočkalo nového hávu-útulné kuchyňky. Zároveň 

došlo ke zdražení kávy vlivem rostoucích vstupních nákladů. 
11. 4. Pozorování Merkuru na „křížku“ se vydařilo, i když to zpočátku vypadalo dosti 

nejasně. Až oblačně.  
11. 4. Maturanti pokračovali v písemných částech maturit, tentokrát testem z anglického 

jazyka.  
13. 4. První den projektových dnů se tradičně překrýval s jednotnými přijímacími 

zkouškami, které proběhly na gymnáziu.  
15.–16. 4. Po loňském úspěchu FKSP výletu do Novohradských hor byl tentokrát cíl v osadě 

Prášily v oblasti centrální Šumavy. Akce to byla opět příjemná.   
17.–18. 4. Tyto dny pokračovaly jednotné přijímací zkoušky.  
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20. 4. Krajské kolo fyzikální olympiády kat. E mělo pro své konání poskytnuto prostory 
našeho gymnázia. Všech 6 reprezentantů okresu Jihlava se stalo úspěšnými 
řešiteli.  

24.–26. 4. Pět maturujících promýšlelo a zpracovávalo své maturitní výtvarné práce. 
Tématem bylo O zítřku nic nevím, inspirováno obrazem Květy Válové. 

25. 4. Třída 4A8 ozvláštnila teoretickou výuku chemie návštěvou praktického provozu 
jihlavského pivovaru.  

26. 4. Pedagogická rada schválila a uzavřela klasifikaci 4. ročníků.  
28. 4. Prostor pro poslední zvonění a následné vydání vysvědčení 4. ročníkům.  

 

Květen 
2.–4. 5. Maturanti pokračovali v písemných částech maturitní zkoušky, tentokrát je čekaly 

didaktické testy.  
2.–3. 5. Tradičně se ve dnech didaktických testů konaly projektové dny, resp. jejich 2. část. 
10. 5. Žáci 3A4 absolvovali tříhodinový pestrý program na téma gulagu, který zajišťovala 

organizace gulag.cz.  
10. 5. Tento den se konala čtvrtletní pedagogická rada. 
11. 5. Informační odpoledne započalo nejprve schůzkami zákonných zástupců s třídními 

vyučujícími, poté byly na řadě individuální konzultace.  
15. 5. Ještě před zahájením ústních maturit se po škole objevily citáty a úryvky 

z klasických romantických děl – Evžena Oněgina a Máchova Máje. Žáci 4A6 tak 
chtěli nejen poukázat na měsíc lásky, ale i na pasáže z těchto nestárnoucích klasik. 

16.–19. 5. Tak konečně to pro maturanty nastalo. Od úterý do pátku probíhaly ústní části 
maturitní zkoušky. Dlužno dodat, že všichni maturující ústní část splnili! 
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18. 5. V průběhu maturitního týdne uspořádal Parlament GJ pro žáky VG přednáškový 
den. Žáci si mohli vybrat ze široké škály témat i obecně známých jmen.  

20. 5. Druhý den po ukončení ústních maturit nezaháleli členové ornitologického 
kroužku a vypravili se na obvyklou trasu mezi Rudolec a Bohdalov.  

22. 5. Třída 2A8 se vypravila do ekocentra Chaloupky, kde se věnovala rozličným 
aktivitám shrnutým pod názvem „Jak přežít v přírodě i mezi lidmi.“  

22. 5. Vedení Spolku rodičů a přátel školy při Gymnáziu Jihlava předal po dlouholetém 
působení Josef Zlámalík Šárce Pospíchalové.  

25. 5. Úspěšní maturanti si v Gotické síni jihlavské radnice převzali zasloužená maturitní 
vysvědčení.  

25. 5. V předvečer Běhu pro Paměť národa byli jeho organizátoři poctěni a zapojeni do 
štafetového běhu. Nebyla to ale jen tak ledajaká štafeta, spolu s Tondou Pipou a 
Amálkou Jarošovou běžel primátor Jihlavy Petr Ryška a prezident ČR Petr Pavel, 
ten bohužel dostal křeč a vyhrála tak štafeta Kraje Vysočina.  

27. 5. V krátkém časovém sledu Parlament GJ organizoval další novou akci. Tentokrát i 
s přesahem do veřejného prostoru. Ve volnočasovém areálu Český mlýn se konal 
Běh pro Paměť národa.  

31. 5. Nejaktivnější členové Parlamentu GJ se za odměnu vypravili na jednodenní výlet 
do Lednice a jejího okolí. Cesta nabízela mnoho podnětů, a to včetně koupání 
v místní Velké laguně.  

Červen 
1. 6. Do třídy 4A6 zavítal na besedu novinář Jan Moláček z Deníku N. Vedle práce 

novináře přišlo na řadu i téma dezinformací či sociálních sítí.  
5. 6. V sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina se konalo závěrečné zasedání Parlamentu 

GJ. Vážnost, kterou žáci akci přisoudili, dokládalo i formální oblečení 
zúčastněných.  

5.–7. 6. V této době již abiturienti Marek Man a Adam Kročák (oba 4A4) se zapojili do stáže 
JE Dukovany s názvem Jaderná maturita. V jejím rámci si doslova prošli provozem 
JE od sklepa po půdu a při následném znalostním testu obsadil M. Man třetí místo. 

12. 6. Pondělí 12. června bylo věnováno obvyklému fotografování tříd. 
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15. 6. Prostředí toalet ke konci roku ozvláštnila a provoněla mýdla z dílny 3C4 v rámci 
hodin chemie pod vedením Míry Trávníka.  

16. 6. V krčku školy proběhla závěrečná přehlídka robotů sestavených z lega, a to našimi 
žáky. Součástí bylo i divácké hlasování o nejlepší model.  

18. 6. Třídní učitelé měli díky finanční podpoře Kraje Vysočina možnost vybrat 1–2 žáky 
ze své třídy za nadstandartní působení v rámci školy. Vybraní byli oceněni 
jednorázovým stipendiem.  

19. 6. Milá událost ke konci školního roku se udála v zasedačce školy. Bývalý ředitel a 
pedagog Miroslav Paulus zde oslavil své 80. narozeniny.  

20. 6. Jak ten čas letí dokazuje akce s názvem Atrium. Letos již toto neformální setkání 
pedagogických i nepedagogických pracovníků v atriu školy oslavilo 25. výročí.  

20. 6. Žáci 3B4 si na závěr roku rozšířili povědomí o tématu holocaustu, a to 
prostřednictvím Franka Frištenského, kterého doplňoval Jan Pergler, 
spoluzakladatel nakladatelství Zeď.  

21. 6. Přednáška a následná beseda na téma Soužití v jinakosti se uskutečnila 
v zasedačce školy pod vedením bývalé kolegyně PhDr. Zdeňky Vaňkové.  

26. 6. Závěrečná pedagogická rada. 
27. 6. Vyšlo jubilejní 30. číslo Á-trojky.  
27.–29. 6. Tento termín byl vyhrazen pro účely školních výletů. Poslední den byl dobrovolný, 

pro třídy ve škole byl Parlamentem připraven sportovní den.  
30. 6. Předání vysvědčení. Následné zakončení školního roku pedagogy proběhlo jako 

každoročně v hospodě U Tomáše v Rantířově.  
30. 6. Žáci 4A8 se v průběhu 2. pololetí věnovali osobnosti J. A. Komenského, a to 

prostřednictvím Oblastní galerie Vysočiny a hodin českého jazyka a literatury.  
30. 6.–1. 7. Závěr roku umožnil dvoudenní biologickou výpravu s přespáním pod širákem do 

oblasti Hojkova. Spolu s Tomášem Krásenským se vydali především bývalí žáci, 
dnes studenti biologických oborů.  
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4. Personální zabezpečení činnosti školy 
Vedení školy 
Suk Pavel, Mgr. (ředitel) 
Taláček Milan, Mgr. (zástupce ředitele) 
Poulová Štěpánka, Mgr. (zástupce ředitele) 

Učitelé 
Mgr. Denisa Bartizalová, RNDr. Petr Česnek, Mgr. Miroslav Děchtěrenko, Mgr. Anna Dravecká, 
RNDr. Milan Dvořák, Ing. Alena Dvořáková, Mgr. Lenka Fasorová, Mgr. Ivana Fexová, 
PaedDr. Dana Gurková, Mgr. Vanda Habermannová, Mgr. Martina Hendrychová, 
Mgr. Roman Holenda, Mgr. Pavel Hřeben, Klaus Mike Hübner, M.A. Ivana Hübnerová, 
Mgr. Eva Hurychová, Mgr. Soňa Jurkovičová, Mgr. Vladimíra Kafková, Mgr. Ladislav Karel, 
Mgr. Lenka Klofáčová Pavézková, Mgr. Jan Kodet, Bc. Martin Kohout, Mgr. Pavlína Kolátorová, 
Mgr. Filip Konvalinka, Mgr. Marie Korandová, RNDr. Jiří Kos, RNDr. Naděžda Kosová, 
Ing. Tomáš Krásenský, Mgr. Eva Krejčí, Mgr. Jitka Kremínová, Mgr. Martin Krondráf, 
Mgr. Zuzana Kuncová, Bc. Natálie Kundelová, Mgr. Ondřej Levák, PhDr. Iva Málková, 
Mgr. Jiří Marek, Mgr. Ilona Míšková, Mgr. Štěpán Moravec, Mgr. Michal Nečada, 
Mgr. Iveta Nečadová, Mgr. Josef Němec, Mgr. Dagmar Němečková, Mgr. Kateřina Nováčková, 
M.A. Natália Ostrowski, Mgr. Olga Parkanová, Bc. Diana Pavlíčková, Mgr. Eva Petrů Mikulíková, 
Mgr. Radka Podloucká, Mgr. Petra Pohanová, Mgr. Táňa Pokorná, Mgr. Šárka Pospíchalová, 
Mgr. Štěpánka Poulová, Mgr. Jiří Procházka, Mgr. Pavel Procházka, Mgr. Anna Procházková, 
Mgr. Zdeňka Ryklová, Mgr. Hana Řezníčková, RNDr. Radek Stolín, PhD., Mgr. Irena Stolínová, 
Mgr. Pavel Suk, Mgr. Milan Svoboda, PhDr. Jarmila Svojsíková, RNDr. Jitka Šedivá, 
Mgr. Milan Taláček, PhDr. Linda Taláčková, Mgr. Ivan Taras, Mgr. Jaroslav Taras, 
Mgr. Miroslav Trávník, PaedDr. Miluše Třísková, RNDr. Šárka Uchytilová, Mgr. Petr Vašíček, 
Mgr. Veronika Vohlídalová, Mgr. Hana Vojáčková, Mgr. Jitka Voříšková, Mgr. Eliška Vyhnálková, 
Mgr. Miroslava Zápotočná, RNDr. Josef Zlámalík 

Trenéři 
Mgr. Jiří Jungwirth, Kryštof Kozler, Mgr. Bohumír Machovec, Mgr. Josef Morkus, 
Mgr. Alena Nývltová, Mgr. Kamil Průša, Mgr. Eva Suchá, David Šutera, Mgr. Libor Vejnar 

Správní zaměstnanci 
Nikola Gregorová, Jana Chalupská, Lenka Kučerová, Martina Kuchyňová Zdarsová, 
Ing. Helena Maťátková, Karel Melchert, Zuzana Pauzarová, Zdeněk Pejchal, Jana Pešová, 
Jaroslava Puchnerová 

Psycholog 
PhDr. Ivana Veselá  

Pedagogickou praxi vykonali 
Filip Kolář, Natálie Kundelová, Klára Izdná, Klára Křišťálová, Diana Pavlíčková, Tereza Pešáková, 
Sára Krausová, Vojtěch Olexa 
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Vzdělávacích programů se zúčastnili 

Společenské vědy 
Petra Pohanová – Školení na téma práce asistenta pedagoga. 
Jarmila Svojsíková – 22. 3. 2023 - školení předsedů maturitních komisí – NPI Jihlava 

Fyzika 
Petr Česnek – 22. – 25. srpna 2022, Velké Meziříčí, XX. Seminář o filozofických otázkách matematiky 
a fyziky, 17. 1. 2023, Kino Dukla, přednáška a beseda s Ing. Danou Drábovou, CSc.  
Ladislav Karel – 27. 9. 2022, VVN rozvodny Baštínov, exkurze do vysokonapěťové rozvodny, 
13. 10. 2022, VŠPJ, přednáška prof. Jiří Chýly: O vzniku a vývoji vesmíru jako ilustraci souvislosti 
zákonů a jevů mikrosvěta a makrosvěta. 
Tomáš Krásenský – 22. – 25. srpna 2022, Velké Meziříčí, XX. Seminář o filozofických otázkách 
matematiky a fyziky, 17. 1. 2023, Kino Dukla, přednáška a beseda s Ing. Danou Drábovou, CSc.  
Šárka Uchytilová – 12. 9. 2022 – ZŠ Otokara Březiny, workshop k měřicím sadám Vernier. 

Informatika 
Anna Dravecká – 22. 9. 2022, Brno, workshop NPI: Kurz Data, informace a modelování, 17. 10. 2022, 
Krajský úřad Kraje Vysočina, Vysočina Education: konference pro začínající učitele. 
Ladislav Karel – 29. 11. 2022, Gymnázium Jihlava, workshop k 3D tisku. 
Milan Taláček – 29. 11. 2022, Gymnázium Jihlava, workshop k 3D tisku. 

Německý jazyk 
Ivana Hubnerová – 13. - 14. 4. 2023 Brusel, Účast na workshopech v Evropském parlamentu, 
témata – Green Deal, média a dezinformace, problematika evropského školství (Brusel), září 2022–
červen 2023, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová). 
Dagmar Němečková – 14. - 16. 9. 2022 Praha, Německý jazykový diplom I. a II. stupně (NJD I a II) - 
školení pro zkoušející NJD (Zentralstelle für das Auslandsschulwesen, Dr. Karin Steffen, Praha). 
Olga Parkanová – 24. 8. 2022, Inovativní metody ve výuce cizích jazyků (webinář WocaBee), 
30. 8. 2022, Online Stammtisch – Checkliste pro dobrý start (webinář Hueber Verlag), 9. 2. + 
23. 2. 2023, Gramatika stokrát jinak (webinář Hueber Verlag.) 
14. 2. 2023, Tipy pro rychlé aktivity bez přípravy na hodiny cizích jazyků (webinář WocaBee), 
28. 2. 2023, Umělá inteligence na školách – jak ji využít ve svůj prospěch (webinář WocaBee), 
8. 6. 2023, ToolBee – online nástroje pro jazykáře (webinář WocaBee), 13. 6. 2023, Psychohygiena a 
mentální odolnost učitele (webinář WocaBee), 15. 6. 2023, Autentické videomateriály ve výuce 
cizích jazyků (webinář WocaBee), září 2022–červen 2023, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava 
(Mgr. Iveta Nečadová). 
Radka Podloucká – září 2022 – červen 2023, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová). 
Zdeňka Ryklová – září 2022 – červen 2023 – Kurz AJ na VŠPJ, září 2022–červen 2023, Kurz AJ na 
Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová), 2. – 15. 10. 2022, Actilingua Vídeň, Rakousko, Mezinárodní 
setkání učitelů němčiny ve Vídni – semináře, výměna zkušeností. 
Hana Řezníčková – září 2022–červen 2023, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová), 
11. – 18. 6. 2023 Irsko (Cork), Kurz angličtiny Jazyky v zahraničí s.r.o, Kutná Hora, Gold programme. 

Francouzský jazyk 
Eva Petrů Mikulíková, Táňa Pokorná – 23. 10. – 5. 11. 2022 Jazyková škola French in Normandy, 
Rouen, Francie, Jazykový a metodologický kurz pro učitele FJ (Erasmus +). 
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Eva Petrů Mikulíková, Táňa Pokorná, Jarmila Svojsíková – Semináře s francouzskou lektorkou Kelly 
Priour (Vysočina Education, Žižkova 20, Jihlava) 
23. 11. 2022 Le français contemporain de la vie quotidienne   
19. 01. 2023 Francouzská konverzace a gramatika  
02. 03. 2023 Francouzská konverzace a gramatika  
13. 04. 2023 Expressions idiomatiques  
15. 06. 2023 Dernier seminaire 
19. 10. 2022 Gymnázium Jihlava, Školský systém ve Francii (Lucile Schmitt a Claire Laniol z Lycée 
En Forêt, Montargis). 
září 2022–červen 2023, Kurz AJ na Gymnáziu Jihlava (Mgr. Iveta Nečadová). 

Španělský jazyk 
Alena Dvořáková – 14. – 20. 8.2022 Kurz pro učitele ŠJ (Univerzita v Leónu spolu s Akademií Mester 
v rámci programu Universos 22), 15. 10. 2022 Praha – mezinárodní konference AJŠ, 7. - 12. 11. 2022 
Sevilla, Španělsko, Click – CENTRO DE LENGUAS E INTERCAMBIO CULTURAL – Metodický kurz pro 
učitele španělštiny,  
3. 12. 2022 FF UK Praha – Konference AUŠ-APE (Asociace učitelů španělštiny), 17. 1. 2023 webinář, 
AUŠ-APE, Herramientas para enseñar la gramática en ELE: lingüística cognitiva y corpus 
lingüísticos (Nástroje k výuce gramatiky ve španělštině jako cizího jazyka), 9. 2. 2023 webinář SGEL, 
Español en contacto: diversidad lingüística y multilingüismo en el mundo hispánico y en la clase 
de ELE SGEL (Rozmanitost španělštiny a její použití v hodinách španělštiny jako cizího jazyka), 
18. 2. 2023 webinář WocaBee – Konverzační hry ve výuce cizích jazyků, 24. 2. 2023 NIDV – online 
konzultační seminář k didaktickému testu z ŠJ a jeho hodnocení ve společné části maturitní 
zkoušky. 

Český jazyk 
Jiří Marek – 27. 2. 2023 webinář k písemné zkoušce z ČJ. 

Hudební výchova 
Dagmar Němečková – 28. 11. 2022 - webinář Lenky Pobudové „Jak na hudebku“ 

Výtvarná výchova 
Lenka Klofáčová Pavézková – 10. – 12. 3. 2023, Žďár nad Sázavou, Odborný kurz Možnosti otisku – 
výtvarná laboratoř. 
Soňa Jurkovičová – 4. – 19. 9. 2022 Erasmus další vzdělávání, Twin English Center Dublin – 
anglický jazyk. 

Anglický jazyk 
Iveta Nečadová – listopad 2022 konference v Brně, duben 2023, organizace Inspiration Day, 
semináře eTwinning a Erasmus 
Vanda Habermannová, Jitka Kremínová, Kateřina Nováčková, Natalia Ostrowski – říjen 2022 VŠPJ 
Jihlava, Meet Cambridge 
Vanda Habermannová, Martina Hendrychová, Jitka Kremínová, Zuzana Kuncová, Kateřina 
Nováčková, Natalia Ostrowski, Milan Svoboda, Ivan Taras, Jitka Voříšková – duben 2023 
Gymnázium Jihlava, Inspiration Day.  
Jitka Kremínová, Zuzana Kuncová, Natalia Ostrowski, Jitka Voříšková – duben 2023 VŠPJ Jihlava, 
Meet Cambridge. 
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Vanda Habermannová – leden 2023 New strategies, new skills (online), červen 2023 ELTOC 
(online).  
Kateřina Nováčková – srpen 2022 Edinburgh Storytelling. 
Natalia Ostrowski – březen 2023 Brno, Recertification FCE and CAE, 31. 5.– 5. 6. 2023 Amsterdam, 
Job shadowing. 
Jitka Voříšková – červenec 2022 Cambridge, Pronunciation and storytelling, 29. 8.– 2. 9. 2022 
Dublin, Key teaching skills. 

Dějepis 
Eva Hurychová – 16. 2. 2023, NPI krajské pracoviště Jihlava, téma Kritéria hodnocení badatelské 
výuky ve společenských vědách. 

Biologie 
Lenka Fasorová, Naděžda Kosová – Nové poznatky z biologie MUNI. 
Martin Kohout – září 2022 NPI Jihlava, Zacházení s chemickými látkami a směsmi.  
Tomáš Krásenský – 22. – 25. 8. 2022 Velké Meziříčí, Filosofické otázky matematiky a fyziky; 
čtyřdenní seminář (15 přednášek a kuloárové hovory). 
22. 9. 2022 Malovaný sál Muzea Vysočiny, Pavel Gabzdyl: Co ještě nevíme o Měsíci. pořadatel: 
Jihlavská astronomická společnost. 
16. 1. 2023 Malovaný sál Muzea Vysočiny; Science Café, Animismus a šelmy v postindustriální éře; 
přednáška doc. RNDr. Pavla Hulvy, PhD. 
27. 1. 2023 Malovaný sál Muzea Vysočiny, Astronomické úkazy v roce 2023; přednáška RNDr. 
Jakuba Hraníčka, PhD. 
31. 1. 2023 Malovaný sál Muzea Vysočiny; Science Café, Antonín Zápotocký – muž čtyř životů; 
přednáška prof. PhDr. Michala Stehlíka, PhD. 
10. 2. 2023 Praha – Letňany, Ing. Petr Dvořák, PhD.: Elektronová mikroskopie; přednáška během 
soutěže FYZIKLÁNÍ. 
10. 2. 2023 Praha – Letňany, Ing. Petr Dvořák, PhD.: Metapovrchy; přednáška během soutěže 
FYZIKLÁNÍ. 
28. 2. 2023 Malovaný sál Muzea Vysočiny, Jihlavská astronomická společnost, Je Slunce matka 
nebo macecha? Přednáška doc. RNDr. Štěchy, PhD. 
13. 3. 2023, Vodní brouci – jak brouci osídlili vodu. Přednáška z cyklu Science Cafe, RNDr. Dušan 
Trávníček. 
31. 3. 2023 Malovaný sál Muzea Vysočiny, Jihlavská astronomická společnost, Dr. Soňa Ehlerová: 
Průvodce po galaktickém centu. 

Vzdělávali, publikovali 
Celoroční univerzita třetího věku na Gymnáziu Jihlava (Dagmar Němečková, Eliška Vyhnálková, 
Martin Kohout). 

Tomáš Krásenský, Petr Česnek 
Vedení krajských seminářů pro řešitele fyzikální olympiády v kategoriích B a C–listopad 2022, 
březen 2023. 

Tomáš Krásenský 
20. 7. 2022, fyzikální bádání pro účastníky badatelského tábora v Lukách nad Jihlavou (akustika, 
optika, termokamera…). 
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26. 7. 2022, Výroba fléten a píšťalek: teorie a praxe; kurz pro účastníky duchovních cvičení pro 
studenty JUMP, pořádané karmelitány v klášteře v Kostelním Vydří. 
27. 7. 2022, Výroba a použití bumerangu; kurz pro účastníky duchovních cvičení pro studenty 
JUMP, pořádané karmelitány v klášteře v Kostelním Vydří. 
3. 8. 2022, odborně-popularizační vycházka pro návštěvníky Hojkovského rašeliniště. 
4. 8. 2022, Fyzikální cirkus; představení zajímavých mechanických a hydromechanických jevů pro 
veřejnost obce Hojkov (asi 20 posluchačů). 
4. 8. 2022, Pozorování hvězdné oblohy pro veřejnost obce Hojkov (asi 15 účastníků). 
26. 8. 2022, Učení venku: seminář pro učitele základních škol, Ústí nad Orlicí. 
17. – 18. 9. 2022, Výroba fléten, píšťalek a frkaček z křídlatky: KutilFest Jihlava. 
10. 10. 2022, Žďár nad Sázavou, gymnázium; Učíme se venku – Fyzika a matematika v přírodě a na 
školní zahradě pro učitele gymnázia. 
19. 12. 2022, Kryohrátky přede svátky; představení fyzikálního cirkusu s tekutým dusíkem, suchým 
ledem a s ohněm pro úzkou veřejnost. 
17. 2. 2023, přednáška Ptáci, Přednáškový den na Gymnáziu Otokara Březiny Telč. 
23. 2. 2023, fyzikální cirkus pro žáky 1. stupně ZŠ, ZŠ Trhová Kamenice. 
14. 3. 2023, Fyzika učená venku. Kurz pro učitele Gymnázia Jihlava.  
21. 3. 2023, Fyzika a biologie vyučované venku; Gymnázium Bystřice nad Pernštejnem, kvinta a dvě 
učitelky v rámci Týdne vědy a odbornosti. 
24. 3. 2023, Teorie a praxe výroby bumerangů; dílna v rámci badatelského víkendu na SEV 
Chaloupky. 
24. 3. 2023, některé vlastnosti vzduchu a plynů v pokusech a výkladu; seminář s ukázkami a 
výkladem pro účastníky Badatelského víkendu na SEV Chaloupky. 
25. 3. 2023, ptačí hlasy; vycházka s ukázkami, lákáním na vábničky a s výkladem o ptácích v okolí 
SEV Chaloupky pro účastníky badatelského víkendu. 
25. 3. 2023, užívání bumerangů; teorie a praxe s vyrobenými bumerangy pro účastníky 
badatelského víkendu na SEV Chaloupky. 
25. 3. 2023, vypouštění horkovzdušného balónu s účastníky badatelského víkendu na SEV 
Chaloupky. 
25. 3. 2023, konzultace k badatelským úkolům pro účastníky badatelského víkendu na SEV 
Chaloupky. 
25. 3. 2023, výroba píšťalek z křídlatky pro účastníky badatelského víkendu na SEV Chaloupky. 
25. 3. 2023, hvězdná obloha: souhvězdí, planety a další vlastnosti. Vycházka s pozorováním pro 
účastníky badatelského víkendu na SEV Chaloupky. 
31. 3. 2023, pozorování hvězd v teorii a praxi; přednáška s předvedením přístrojů a prohlídkou 
noční oblohy na Regionální konferenci RVVZ; SEV Chaloupky, 
1. 4. 2023, hlasy ptáků; teorie a praxe vycházek za ptačími hlasy se studenty na Regionální 
konferenci RVVZ; SEV Chaloupky. 
1. 4. 2023, tradice, užití a výroba bumerangů na Regionální konferenci RVVZ; SEV Chaloupky. 
1. 4. 2023, Teorie a praxe výroby a pouštění horkovzdušného balónu na Regionální konferenci 
RVVZ; SEV Chaloupky. 
2. 6. 2023, Oheň – Fyzikální cirkus v rámci Noci kostelů v Opatově (Ji); ve spolupráci s Antonínem a 
Liborem Zajíčkovými. 
2. 6. 2023, astronomická pozorování: v rámci Dne kostelů v Opatově. 
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Jaroslav Taras 
8.11.2022, lektorování frekventantů specializačního studia školní metodik prevence na Vysočina 
Education, téma Extremismus a radikalismus v primární prevenci. 

Funkce v porotách soutěží 
Alena Dvořáková, Jitka Voříšková 
Školní kolo konverzační soutěže ze španělštiny. 

Lenka Fasorová 
Předsedkyně krajské komise chemické olympiády. 

Vanda Habermannová 
Členka poroty okresního kola konverzační soutěže v AJ. 

Klaus Mike Hubner 
Koordinátor pro Německý jazykový diplom, člen poroty krajského kola Soutěže v jazyce 
německém (III. kategorie). 

Eva Hurychová 
Školní kolo olympiády z latiny; 24. 11. 2022 finále KK DSSG ČR a SR na téma Evropa v letech 1939-
45 – členka revizní komise; 5. 4. 2023 KK DSSG ČR a SR na téma Evropa v letech 1945-75 – 
organizátorka, členka poroty a dozorčí komise; koordinace SOČ na GJ a organizace okresního kola 
23. března 2023; účast v porotě školního a zemského kola Certamin Latinum.  

Vladimíra Kafková 
Členka poroty okresní kolo Pythagoriády, okresní kolo matematické olympiády, kategorie Z9. 

Ladislav Karel 
Předseda krajské komise Fyzikální olympiády; člen krajské poroty soutěže Bobřík informatiky; člen 
poroty oblastní přehlídky SOČ. 

Jan Kodet 
27. 4. 2023, účast v porotě krajského kola SOČ v Třebíči. 

Tomáš Krásenský 
26. 3. 2023, porotce v hodnocení badatelských výsledků během Badatelského víkendu; SEV 
Chaloupky. 

Jitka Kremínová 
Členka poroty krajského kola konverzační soutěže v AJ, kat. III.  

Iva Málková 
Organizace a oprava školního kola dějepisné olympiády, členka poroty okresního kola dějepisné 
olympiády. 
Jiří Marek 
Školní a okresní kolo olympiády z ČJ, kat. II. 

Olga Parkanová 
Členka poroty krajského kola Soutěže v jazyce německém (III. kategorie). 

Pavel Procházka 
Garant krajského kola Fyzikální olympiády pro ZŠ 

Zdeňka Ryklová  
Členka poroty krajského kola Soutěže v jazyce německém (II. kategorie). 
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Hana Řezníčková 
Členka poroty krajského kola Soutěže v jazyce německém (II. kategorie). 

Irena Stolínová 
Opravovatelka krajského kola matematické olympiády. 

Jitka Šedivá 
Členka krajské komise chemické olympiády. 

Šárka Uchytilová 
Předsedkyně KK MO; porota KK MO kat. A, B, C; opravovatelka KK MO. 

5. Výsledky vzdělávání 
Počet tříd: 26, z toho 14 na víceletém, 12 na čtyřletém gymnáziu 
Počet žáků k 31. 3. 2023: 775, z toho 238 na osmiletém, 175 na šestiletém, 362 na čtyřletém 
gymnáziu 

Maturitní zkoušky 
prospěl s vyznamenáním: 74 
prospěl: 75 
neprospěl: 1 
nehodnocen: 0 
celkový průměrný prospěch: 1,688 

Souhrnná statistika tříd za 2. pololetí 2022/2023 
prospěl s vyznamenáním: 360 
prospěl: 412 
neprospěl: 3 
nehodnocen: 0 
celkový průměrný prospěch: 1,520 
zameškaných hodin na žáka: 57,978 (z toho 0,063 neomluvených) 

6. Úspěchy našich žáků a prezentace na veřejnosti 

Dějepis 
V rámci dějepisné olympiády bylo letos zadání zaměřeno na období 1945-1992. Ve 2. kategorii (SŠ) 
postoupil ze školního kola Martin Rybáček (5A8). Ještě úspěšnější byli soutěžící v 1. kategorii 
(2.stupeň ZŠ a víceletá gymnázia), kteří se všichni stali úspěšnými řešiteli a z celkového pořadí 
postoupili do okresního kola hned 3 soutěžící, a to Jan Holý z 1. místa (4A8), Jiří Homa z 2.místa 
(2A6) a Tereza Paznochtová z 3. místa (3A8). 
V okresním kole se blýskli v každé kategorii vítězstvím Jan Holý a Martin Rybáček. Následné 
krajské kolo zakončil Martin na 6. místě, Honza zvítězil i v této části soutěže a čekalo ho 
republikové finále, kde obsadil konečné 14. místo.  
Dlouhodobé úspěchy v rámci DSSG (dějepisná soutěž studentů gymnázií) ČR a SR evidují naše 
školní týmy pod vedením Evy Hurychové. Nejinak tomu bylo i tento rok.  
Nejprve proběhlo 24.11.2022 finále jubilejního 30. ročníku s tématem Cesta do pekel a zpět 
(zaměřeno na 2. světovou válku) a GJ se opět neztratilo. Zásluhou Filipa Valenty, Kryštofa Jelínka 
(oba 6A8) a Tomáše Schmieda (8A8) zajistili své alma mater parádní 5. místo.  
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Na nový ročník bylo potřeba znovu odvést spoustu práce. Školní kolo pak proběhlo 6.1. 2023 a s 
tématem Evropa 1945-1975 a nejlépe se s ním vypořádali Tří králové – Daniel Wiesner (7A8), Martin 
Rybáček (5A8) a Petr Sukdolák (3A6).  
5. dubna pak chlapce čekal nelehký úkol, probojovat se z krajského kola, tradičně pořádaného 
Evou Hurychovou na našem gymnáziu, do podzimního finále. A povedlo se nadmíru! Náš tým 
krajské kolo ovládl a chlapci tak mají do podzimu další prostor pro studium, aby vzorně 
reprezentovali naši školu. Budeme držet palce! 

Středoškolská odborná činnost (SOČ) 
Pomyslná laťka v rámci reprezentace Gymnázia na SOČ byla z posledních let nasazena velmi 
vysoko. Letos ale více než důstojně navázala Barbora Švomová (4B4) se svou prací na téma 
Termochemická analýza polymerových folií. V okresním kole byla Bářina práce hodnocena 
použitými metodami, rozsahem a kvalitou na úrovni diplomových prací, čímž bylo zřejmé, že Báru 
postup do kola krajského nemine. V tomto následném kole na konci dubna Bára potvrdila kvality 
své práce a byla zaslouženě vyslána reprezentovat Kraj Vysočina v oboru fyzika na celostátní 
utkání. V něm obsadila Bára konečné 6. místo a zároveň širší nominaci na účast v zahraniční 
soutěži.  

Poznej Vysočinu 
V soutěži zaobírající se znalostmi o našem kraji, a to ze všech možných úhlů pohledu, nás letos 
reprezentovali žáci třídy 4A8. Ve školním kole zvítězila Beata Heltzelová a Matěj Hrdina, kteří se ale 
nemohli zúčastnit krajského finále, a tak je nahradil Jan Holý a Kristýna Koukalová.  

Fyzika 
Fyzikální olympiáda 
Kategorie A (maturitní ročníky) 
V krajském kole se stal Filip Menšík (4A4) úspěšným řešitelem, Matěj Venhoda (8A8) obsadil 2. 
místo a vítězem se stal Štěpán Plass (3B4), který v následném ústředním kole obsadil 15. místo, 
kterým se stal úspěšným řešitelem a kandidátem na letošní ročník Evropské fyzikální olympiády.  
Evropské klání se uskutečnilo na konci června a Štěpán se rozhodně neztratil. Ze 176 soutěžících 
obsadil 52. místo, tedy v bronzovém pásmu, pouhá 3 místa od stříbrného pásu, a to vše jako 
nejlepší z českých reprezentantů.  
Kategorie B 
Štěpán Plass (3B4) spolu s kat. A ovládl i kategorii B. 
Kategorie C 
Úspěšným řešitelem krajského kola se stal Vít Šilhavý (2B4), řešiteli pak Kateřina Pešoutová (2A4), 
Monika Přibylová, Adam Nešpor a Sandra Johana Soukup (všichni 4A6). 
Kategorie D 
Ondřej Bumbálek (1A4) se stal úspěšným řešitelem krajského kola.  
Kategorie E, F 
Okresní i krajské kolo se konalo na GJ, úspěšní řešitelé v kat. F byli pouze v okresním kole, a to 
Magdalena Piáčková (3A8) na 5. místě a David Hudec (1A6) na 7. místě.  

Studentská vědecká konference 
Na konci listopadu proběhla ve Fyzikálním ústavu AV ČR přehlídka stáží projektu Otevřená věda. 
Té se zúčastnila i Barbora Švomová, která se svou prací, již použitou v rámci SOČ, obsadila krásné 
2. místo.  
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Robosoutěž 
Robosoutěž pořádaná v listopadu Fakultou elektrotechnickou ČVUT byla letos zaměřena na 
roboty basketbalisty. Gymnázium mělo v osudí 2 týmy, Inženýři skončili 13., Strojvůdci na 19. 
místě.  

Astronomická olympiáda 
Kategorie EF 
Řešiteli krajského kola se stali Tereza Krejčová, David Přibyl a Ngoc Ha Chu (všichni 3A8). 
Kategorie GH 
Úspěšnou řešitelkou se stala Jana Dvořáková (1A8), řešiteli pak Magdalena Dvořáková, Jaroslav 
Pytlík, Tomáš Komůrka a Vít Procházka.  

Fyziklání 
10. února se na letňanském výstavišti konal již 17. ročník Fyziklání, mezinárodní soutěže pořádané 
vysokoškoláky. I když je soutěž pro pětičlenné týmy, v prvním případě název SINGULARITA 
odkazoval k přítomnosti jediného člena, Štěpána Plasse, který skončil 28. ze 74 v kat. B 
V kat. C pak tým KRÁSAVCI ve složení Lenka Milichovská, Sandra Soukup, Jan Vít, Ondřej Bulant, 
Adam Nešpor obsadil 49. místo z 84 týmů.  

Jazyky 
Česká lingvistická olympiáda 
Letošní ročník ČLO byl povedeným ze strany Matěje Ságla (8A8). Ten nejdříve zvítězil v 
listopadovém školním kole, v lednu postoupil 19. místem z kola regionálního, aby 15. dubna v 
ústředním kole obsadil výborné 2. místo! 

Ruský jazyk 
Svého zástupce jsme měli v březnovém krajském kole, které probíhalo online formou. Byl jím Jan 
Munduch ze 4B4, který obsadil 5. místo. 

Francouzský jazyk 
27. března se konalo krajské kolo kat. ZŠ/VG II. Na prvních dvou místech se umístily žákyně ze 4A8, 
a to Amálie Nosková (1. místo) a Lenka Krepčíková (2. místo).  
V národním kole poté Amálie Nosková skončila na 7. místě.  

Latina 
Soutěž Certamen Latinum, která zastupuje latinu v soutěžích pro SŠ, letos prošla organizačními 
změnami, např. její organizaci převzaly filosofické fakulty, obsah ale zůstal stejný – překlad textu z 
latiny, gramatický rozbor a kulturní reálie.  
Kat. A (do 2 let studia) 
Z lednového školního kola postoupila Žaneta Štolovská a především pak vítězka Barbora Filová 
(obě 5A6). V následném zemském kole pořádaném na FF MU se Žaneta stala úspěšnou řešitelkou 
a postupující. Postup ze 3. místa neminul ani Báru. Stejné umístění si děvčata zopakovala i v rámci 
státního kola.  
Kat. B (nad 2 roky studia) 
V této kategorii jsme měli jednoho zástupce, a to Daniela Wiesnera (7A8). Ten se ze školního kola, 
přes 3. místo v zemském měření sil, dostal až do státního kola, jehož se stal úspěšným řešitelem.  
Mezi jednotlivými koly Certamen Latinum Dan Wiesner rozhodně nezahálel. Čas si zkrátil jinou 
soutěží, a to Dnem s překladem. Tato soutěž pořádaná FF OU pracuje s 8 živými jazyky a latinou, 
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kterou si vybral i Dan, a to v kategorii neliterární text. Za svůj překlad Války Peršanů se Skyty 
obsadil celkové 3. místo.  

Španělský jazyk 
Školní kolo soutěže ve španělském jazyce doznalo pro letošní rok některých změn, např. byl 
vypuštěn poslech či gramatický test, hodnotila se především slovní zásoba a schopnost 
konverzačně reagovat.  
Kat. SŠ I (do 3 let výuky) 
Zvítězil Matěj Kejzlar (3A4) před Jakubem Altrichtrem (3B4) a Adélou fejtovou (3A4). V krajském 
kole pak Matěj obsadil 4. místo, pouhé 2 body od 3. příčky. 
Kat. SŠ II (nad 3 roky výuky) 
Zvítězila Barbora Krejčová (4B4) před Terezou Kružíkovou (6A6) a Lucií Janýrovou (4C4), která 
nakonec reprezentovala GJ v krajském kole konečným 5. místem.  

Český jazyk 

Seifertovy Kralupy 
Dita Mauleová (6A8) získala ve své kategorii 1. místo za svoji báseň, rovněž získala cenu za sonet a 
stala se tak absolutní vítězkou soutěže.  
Komenský a my 
Eva Remešová (4C4ú, Václav Fila a Tomáš Zelený (oba 2B4) získali čestné uznání za účast v soutěži 
Komenský my, jejíž součástí byla úvaha na téma „Jaké lidské hodnoty bychom měli vyznávat i v 
daleké budoucnosti“.  

Olympiáda z českého jazyka 
Ve školním kole, které proběhlo 29. listopadu, se v kategorii I (nižší gymnázium) zvítězila Markéta 
Jančíková (1A6), spolu s ní postoupila do okresního kola z 2. místa Kristýna Koukalová, na 3. místě 
skončil Jan Holý (oba 4A8). 
V kategorii II (vyšší gymnázium) zvítězil Matěj Ságl (8A8), s kterým z 2. místa postoupila Alžběta 
Kupcová (3C4), 3. skončila Dita Mauleová (6A8). 
V dubnovém okresním kole se v kat. I stala Markéta Jančíková i Kristýna Koukalová úspěšnou 
řešitelkou. V kat. II naši žáci brali všechna 3 postupová místa v pořadí Dita Mauleová (6A8), Ota 
Brzák a Matěj Ságl (8A8). 
V následném krajském kole Matěj Ságl postoupil z 2. místa do celostátního kola, na stupně vítězů 
ho ze 3. místa následoval Ota Brzák, Dita Mauleová skončila na 8. místě.  

Recitace 
Nižší gymnázium 
13. února za účasti a organizace Miluše Třískové, Elišky Vyhnálkové a Evy Petrů Mikulíkové 
proběhlo nepostupové školní kolo recitační soutěže. Konečné pořadí vyznělo ve 2 kategoriích 
takto: 
Prima a sekunda – 1. místo Sára Ekrtová (2A8), 2. místo Kamila Havelková (1A8) a na 3. místě Lara 
Břečková (1A8). 
Tercie a kvarta – 1. místo Jiří Homa (2A6), 2. místo bylo dělené mezi Jana Procházku a Aleše 
Havelku (oba 2A6) a 3. místo pro Valerii Karlíkovou (4A8). 
Vyšší gymnázium 
Kategorie do 18 let - 1. místo Barbora Svobodová (5A6) a Dita Mauleová (6A8), 2. místo Dorota 
Zedníčková (3C4) 
Kategorie nad 18 let - 1. místo Marie Plešingrová (6A6), 2. místo Anna Kalábová (3B4). 
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Anglický jazyk 
Konverzační soutěž v anglickém jazyce 
Školní kola 
1.kategorie  
1. místo Pavlína Bártíková 2A8 
2. místo Mia Pavlinec 1A8 
3. místo Šimon Lála 2A8 
2.kategorie  
1. místo Michaela Morkusová 2A6 
2. místo Markéta Strnadová 2A6 
3. místo Jan Čech 4A8 
3. kategorie  
1. místo Daniel Wiesner 7A8 
2. místo Zita Krotká 4A6 
3. místo Alan Miroslav Juránek 7A8 
V okresním kole se Mia Pavlinec a Daniel Wiesner umístili na 2. místech, v 2. kat. se pak vítězkou 
stala Michaela Morkusová, která postoupila do krajského kola, ve kterém skončila na 4. místě.  
Německý jazyk 

Soutěž v německém jazyce 
Školní kolo skončilo s výsledky níže: 
Kategorie I.B 
1. Matouš Emmer (2A8) 
2. Přemysl Balcar (2A8) 
3. Amálie Chvastková, Patrik Běhunek (2A8) 
Kategorie II.B 
1. Tereza Paznochtová (3A8) 
2. Lucie Musilová (3A8) 
3. Markéta Hronová (4A8) 
Kategorie III.A 
1. Daniel Wiesner (7A8) 
2. Ela Nerudová (5A8) 
3. Klára Ema Piňosová (6A8) 
V následném okresním kole obsadil Matouš Emmer a Přemysl Balcar (oba 2A8) první 2 místa v kat. 
I.B, která byla i konečná, neboť další kolo v této kategorii není. Tereza Paznochtová a Lucie 
Musilová (obě 3A8) skončily na 2. a 3. místě a konečně Daniel Wiesner svoji kategorii v okresním 
kole vyhrál, v krajském pak zaznamenal největší úspěch z našich zástupců, když skončil na 
krásném 3. místě.  

Německý jazykový diplom I 
Celkem 72 žáků letos absolvovalo tuto kategorii NJD, která odpovídá úrovni B1. Nejprve si 9. 
března účastníci napsali písemnou část, která se skládala z poslechu, čtení a písemné práce, poté 
až do poloviny dubna probíhaly ústní zkoušky. Výsledky nebyly v době tvoření kroniky známy, 
výsledky opravuje centrum pro NJD v Německu.  

Německý jazykový diplom II 
Stejnou strukturu má i vyšší úroveň NJD, do které se letos v listopadu a prosinci zapojilo celkem 19 
žáků. Výsledky dopadly takto: 
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DSD II úroveň C1 – 7 žáků (8A8, 4A4) 
Brzák Ota, Čarková Bohdana, Ileček Matyáš, Kabelková Zuzana, Schmied Tomáš, Venhoda Matěj 
(8A8), Pekárková Kateřina (4A4). 
DSD II úroveň B2 – 12 žáků (8A8) 
Čarková Hana, Držmíšková Elena, Havlíčková Tereza, Mareš Zdeněk, Mašita Jakub, Nakano Elisa, 
Nečadová Eliška, Nečadová Klára, Nováček Jakub, Penn Sára, Šeneklová Nikola, Šourková 
Tamara. 

Zeměpis 
Kategorie A 
Vítězem kategorie (1A8) se stal Václav Tulis, na 2. místě se umístila Jana Dvořáková, bronzovou 
příčku obsadila Magdalena Dvořáková. V následném okresním kole obsadil Václav Tulis 4. příčku.  

Kategorie B 
Kategorii (2A8) vyhrál Patrik Běhunek, stříbrnou pozici obsadil Šimon Lála a bronzový byl Šimon 
Mašek. Šimon Lála následně skončil na bronzové příčce v okresním kole.  

Kategorie C 
V nejpočetněji obsazené kategorii C se vítězem stal Alan Debef (4A8), na 2. místě se umístila Lenka 
Krepčíková (4A8) a 3. místo si odnesl David Hudec (1A6). Lenka Krepčíková si poté 2. místem v 
okresním kole zajistila další postup, načež v krajském setkání skončila na 7. místě.  

Kategorie D 
Zvítězil Adam Beneš (4B4), na druhém místě skončil Matěj Ságl (8A8) a na třetím se shodným 
počtem bodů Martin Rybáček (5A8) a Daniel Wiesner (7A8). V následném okresním kole skončil 
Martin Rybáček na 4. místě, Daniel Wiesner na 3. místě a Adam Beneš si 1. místem vybojoval 
postup do krajského kola, ve kterém skončil na 8. místě.  

Matematika 
Náboj junior 
25. listopadu se na Katolickém gymnáziu v Třebíči utkaly 2 týmy z nižšího gymnázia v mezinárodní 
soutěži Náboj. Naši žáci obsadili 3. a 4. místo ze 13 zúčastněných týmů, v mezinárodním měřítku 
pak skončili na 88., resp. 107. místě ze 1392 týmů. 

Náboj 
21. dubna se v rámci Náboje pro VG zapojili do soutěže Matěj Ságl, Zdeněk Mareš, Matěj Venhoda 
(všichni 8A8), Štěpán Taláček (6A6) a Štěpán Plass (3B4), aby v rámci ČR zvítězili a v mezinárodním 
srovnání skončili na skvělém 22. místě.  

MaSo 
Matematická soutěž (MaSo) je týmová matematická soutěž konající se 2xročně, na podzim a na 
jaře. V podzimní části se tým NePeKo z 2A6 ve složení Katka Kokešová, Dorota Pešová a Dominik 
Nejedlý obsadil výborné 28. místo! Neztratil se ani tým Salám (Lucie Musilová a Nella Vojáková z 
3A8, Jan Holý ze 4A8, Cyril Holub z 2A8), který se umístil v první polovině výsledkové listiny z 
celkem 253 týmů.  
V jarní části dosáhl Nejlepšího výsledku tým Řízečci ve složení Lenka Krepčíková, Jáchym Buček a 
Dominik Nejedlý. V Troji se umístili na 11. a celkově na 67. místě ze 314 týmů.  
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Pythagoriáda 
V listopadu proběhlo školní i okresní kolo Pythagoriády, oboje na našem gymnáziu. Ze školního 
kola postupovali mimo jiné 3 soutěžící, kteří získali 14 bodů z 15 možných. V následném okresním 
kole skončila Nicole Sárová (1A8) na 4. místě, Lucie Musilová (3A8) na 2. místě a Alan Debef (4A8) 
spolu s Dominikem Nejedlým (2A6) na 4. místě.  

Matematická olympiáda 
Kategorie Z6 
V okresním kole se na šestém místě umístila Magdalena Dvořáková, k úspěšným řešitelům 
okresního kola MO patří také Nicole Sárová a Jakub Stejskal, všichni ze třídy 1A8. 
Kategorie Z7 
V okresním kole kategorie Z7 získal Štěpán Sekava maximální možný počet bodů a podělil se s 
dalšími dvěma soutěžícími o první místo! Mezi úspěšné řešitele okresního kola MO se zařadili i 
Jakub Janoušek a Tomáš Komínek z 2A8. 
Kategorie Z8 
V kategorii Z8 se v okresním kole na pomyslných stupních vítězů na 2. místě umístili Lucie 
Musilová ze 3A8 a Petr Kotouček z 1A6. K úspěšným řešitelům patří Linda Rokosová ze 3A8. 
Kategorie Z9 
V okresním kole zvítězil Dominik Nejedlý (2A6), na 3. místě se umístila Lenka Krepčíková (4A8) a 
Jáchym Buček (2A6). 
Do krajského kola, konaného na GJ, této kategorie se probojovala Lenka Krepčíková, Jáchym 
Buček a Dominik Nejedlý. Všichni se stali úspěšnými řešiteli, nejúspěšnější byl 7. místem Dominik 
Nejedlý.  
Kategorie A 
V krajském kole se mezi úspěšné řešitele zařadili Filip Nečada (4B4), Štěpán Plass (3B4) a Matěj 
Ságl (8A8), který si 3.-4. místem zajistil také postup do ústředního kola. 
Kategorie C 
V kat. C se na sdíleném 3.-5.místě v krajském kole umístily Marie Lexová a Karolína Burdová. 
Karolína se pak také zúčastnila celorepublikového výběrového soustředění pro nejlepší krajské 
řešitele MO v Karlově pod Pradědem. 

Biologie 
Biologická olympiáda 
Kategorie A 
Ve školním kole zvítězila Hana Čarková (8A8) před Terezou Winklerovou (7A8), v krajském kole pak 
Hanka skončila na 17. a Terka na 20. místě.  
Kategorie B 
Kategorii B ovládla ve školním kole Amélie Jarošová (4A6) před Tomášem Zeleným a Tomášem 
Nekvindou z 2B4. V krajském soupeření obsadila Amálka 6. místo.  
Kategorie C 
Ve školním kole zvítězila Tereza Feitová před Lindou Dubovou (obě 3A8), v okresním kole si pak 
umístění prohodily – Linda skončila na 8. a Terka na 10. místě.  
Kategorie D 
V této kategorii si ve školním zápolení nejlépe počínala Kamila Havelková, následovaná Miou 
Pavlinec a Nicole Sárovou (všechny 1A8). V okresním kole nezaznamenaly výraznější úspěch.  
Stockholm Junior Water Prize 



32 

Druhý ročník národního kola celosvětové soutěže Stockholm Junior Water Prize vyhráli Lenka 
Lemberková z Gymnázia Jihlava a Adam Kejda z OZS Jihlava. Odborná porota ocenila jejich práci, 
ve které se zaměřili na vzdělávací program pro žáky v podobě únikové hry. 
Výherci v národním kole získali 25 000 korun, pamětní diplom a hrazenou cestu do Stockholmu, 
kde proběhne na konci srpna finálové mezinárodní kolo soutěže v rámci Světového týdne vody. 

Geologická olympiáda 
V mladší kategorii zvítězila ve školním kole Kristýna Koukalová (4A8) před dvojicí Jana a Magda 
Dvořáková z 1A8. Kristýna následně postoupila až do krajského kola, kde skončila na 6. místě.  
Ve starší kategorii se znovu neztratil Jan Lahoda (3A6), který se postupně probojoval až do 
dvoudenního národního kola, ve kterém obsadil 13. místo a vylepšil tak své loňské umístění. Jen 
tak dál! 

Chemie 
Chemiklání 
V národním měření sil skončil tým ve složení Eliška Jelínková, Monika Přibylová a Sandra Johana 
Soukup (4A6) na 9. místě.  

Chemická olympiáda 
Kategorie A 
V nejprestižnější kategorii naše škola také zaznamenala největší úspěch. Postaral se o něj Matěj 
Trnka z 8A8, který přes vítězství ve školním kole, 2. místo v krajském měření sil dospěl až na 39. 
místo v kole národním.  
Kategorie B 
Vyrovnanou kategorii B ovládla ve školním měření sil Eliška Jelínková před Anetou Pokornou (obě 
4A6) a Michaelou Bártů (7A8). Anetě se poté podařilo zvítězit v kole krajském a Míša ji doplnila 2. 
místem.  
Kategorie C 
Eliška Jelínková se zapojila i do kategorie C, ve které rovněž zvítězila ve školním kole, a to před 
Marií Lexovou (1B4) a Tomášem Nekvindou (2B4). V krajském kole pak Eliška skončila na 3. místě.  
Kategorie D 
V této kategorii bylo vyhlášenou pouze školní měření sil. Zvítězila Linda Rokosová před Lindou 
Dubovou (obě 3A8). 

Sportovní reprezentace 
V atletickém středoškolském poháru se sice nuceně měnila sestava dívčího družstva, ale po 
jasném vítězství v okresním kole nakonec děvčata dosáhla na krásné 2. místo v krajském měření 
sil. Sice se jednalo o nepostupovou příčku do republikového finále, ale výsledek to je krásný. Osou 
týmu byly Magda Vodičková, Tereza Winklerová, Šárka Svobodová, Martina Turková, Aneta 
Pokorná, Anička Wacková, Míša Srbová, Bára Dibelková, Klára Kocmánková a Amelie Jarošová. 
Krásné 2. místo obsadil v okresním kole stolního tenisu dívčí tým ve složení Markéta Myšková (1B4) 
a Elisa Nakano (8A8).  
Leontýna Trněná (1C4) si během roku připsala 2 výrazné plavecké úspěchy. Nejdříve v rámci 
listopadového MČR získala v Plzni bronzovou medaili, následně v červnovém MČR v dálkovém 
plavání na Seči stala juniorskou mistryní republiky.  
Mikuláš Dreisig (2C4) si v únoru na mítinku Indoor gala v Ostravě vytvořil v běhu na 200 m osobní 
rekord, kterým se zařadil na 1. místo republikových tabulek. Bohužel, další část sezony mu zhatilo 
vážné zranění.  
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Ještě před zraněním se Mikuláš zvládl úspěšně zapojit do mezinárodního utkání juniorských týmů 
v Madridu. Jako člen štafety na 4x400m přispěl k celkovému stříbrnému umístění českého týmu.  
Následně se konalo MČR dorostenců a juniorů, na kterém Mikuláš zvítězil v běhu na 400 m a 2. 
místo získal na 200m trati. V běhu na 1500 m skončil na 4. místě Václav Vorálek (2C4) a ve vrhu 
koulí obsadila 6. místo Eva Remešová (4C4). Jonáš Valenta (1C4) se v běhu na 60 a 200 m 
neprobojoval do finále disciplíny.  
Na červnovém dorosteneckém a juniorském MČR v atletice startovalo celkem 7 našich žáků. Na 
stupně vítězů se probojovala v hodu oštěpem Eva Remešová (4C4), která skončila mezi juniory na 
2. místě. Vašek Vorálek (2C4) skončil 3. v dorosteneckém běhu na 2000 m. 
12. dubna se na Českém mlýně v Jihlavě konal Juniorský maraton. Družstvo Gymnázia Jihlava ve 
složení Matěj Vítek, Ctibor Hotovec, Bára Dibelková, Matěj Venhoda, Kateřina Juřičková, Tomáš 
Čaloud, Michaela Srbová, Vojtěch Venhauer, Vojtěch Orany a Vladimír Srb obsadilo konečné 3. 
místo.  
V rámci přeboru škol v orientačním běhu proběhlo nejdříve krajské kolo v Jihlavě, které ve své 
kategorii vyhráli Michaela Srbová i její bratr Vladimír. Celkově naše družstvo zvítězilo a postoupilo 
na republikové finále do atypického prostředí terezínské pevnosti. Tam se opět dařilo Míše Srbové 
(2. místo), ale i Matěji Vítkovi (3. místo) a Vojtěch Orany svoji kategorii dokonce vyhrál. V součtu 
naše družstvo ve složení M. Srbová, B. Dibelková, K. Juřičková, A Wacková, A. Jarošová, V. Srb, V. 
Orany, M. Vítek, M. Venhoda, V. Venhauer obsadilo 4. místo. 

Šachy 
V prosincovém okresním kole v šachu jsme měli 2 týmy. Ten první v kategorii SŠ ve složení Martin 
Rybáček, Ivoš Pejcha, Kamila Havelková, Ota Brzák a Michal Němec obsadil konečné 2. místo. 
Druhý tým v kategorii 2.stupeň ZŠ a víceletá gymnázia ve složení Lucie Rybáčková, Daniel Srba, 
Jakub Stejskal, Vít Kovařík a Linda Rokosová okresní kolo vyhrál, stejně tak i březnové krajské kolo 
ve Žďáře nad Sázavou. Na dvoudenním finálovém turnaji na konci června ve Zlíně pak náš tým 
skončil na celkovém 16. místě v republice. Děkujeme za reprezentaci a gratulujeme! 

Cheerleading 
Žákyně gymnázia a trenérky JCA Legends Adéla Fejtová a Veronika Prášková tento rok zvládly 
téměř nemožné a dovedly tým plný nováčků až k druhému místu na Mistrovství České republiky 
v cheerleadingu.  
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7. Projekty a projektové vyučování 

Projektové dny 
Jako obvykle i letos se uskutečnily projektové dny pro žáky 1.-3. ročníku VG. Ještě před samotnými 
dny projektů došlo k některým změnám, kdy tou největší byla změna personálně organizační. Po 
řadě let přenechala organizátorský post Naďa Kosová Petře Pohanové. Nově také proběhlo 
přihlašování přes modul Bakalářů, byť s menšími technickými potížemi. Nakonec ale vše úspěšně 
proběhlo a žáci si mohli vybírat z řady tradičních či úplně nových projektů. 
Termínově se začalo 16. zářím, dokdy měli vyučující možnost podat anotaci svého projektu. 26. 9. 
pak byl seznam zveřejněn žákům, kteří se mohli od 3. října přihlašovat. 8. listopadu (namísto 
původně zamýšleného 25. října) pak byla na programu schůzka vedoucích projektu a 
přihlášených, která bývá zpravidla spíše pro ověření přítomných. 5. dubna se zúčastnění sešli na 
1 vyučovací hodinu a připomněli si podstatné, příp. si zkontrolovali zadanou práci.  
Samotná náplň projektu pak proběhla 13. dubna, dvoudenní cyklus pak 2. a 3. května. A jaké byly 
letos k výběru projekty? Biologie v praxi, Cesty za uměním, Experimentální fyzika, Geomorfologie 
na vlastní oči, Cherche la fleur, aneb Za vším hledej květinu, Kinesiotaping, Kvasné technologie, 
Od kamene mudrců a parního stroje až k moderní vědě, Putování za pandou, Rozhlasová 
pohádka, Simulační hry podle skutečných událostí, TVOJE!tělo, Who is the murderer, Wien, 
Zazpívejte si s HSGJ 

Who is the murder? 
Tento projekt se pod vedením Petry Pohanové zaměřil na kriminalistiku, a to po biologické i 
společenskovědní stránce. Nejprve se účastníci vydali do Prahy, kde nejdříve absolvovali mobilní 
hru v plenéru Nového Města, aby návštěvu hlavního města zakončili v Muzeu Policie České 
republiky.  
První den květnových projektů strávili v přítomnosti nprap. Vondry z jihlavské policie, který svoji 
přednášku věnoval nebezpečím kyberprostoru a dále pak obecně trestnímu právu. Druhý den pak 
žáci navštívili MU v Brně, kde v rámci Bioskopu (vědeckého výukového centra) měli možnost 
vyzkoušet si metodu PCR.  
Cesty za uměním 
Pokračující estetický projekt byl určen žákům 2. a 3. ročníků. V dubnovém termínu žáci zavítali do 
Schwarzenberského paláce v Praze, tedy sídla Národní galerie. Zde zhlédli díla především z doby 
renesance a baroka. V Praze pokračoval i první den květnových setkání, a to také v Národní galerii, 
tentokrát ve Veletržním paláci se zaměřením na moderní tvorbu. Zakončení projektu proběhlo 
v OGV Jihlava, kde žáci načerpali další inspiraci a na jejím základě se pokusili vytvořit vlastní obraz, 
který následně okomentovali.  
Biologie v praxi 2023 
Již vcelku tradiční prakticky zaměřený biologický projekt byl tentokrát notně poznamenán jiným 
biologicko-fyzikálním faktorem, počasím. Dubnová část projektu byla kvůli dešti po domluvě 
přesunuta na konec apríla, kdy už se první část, zaměřená na pozorování a poslech netopýrů, 
povedla.  
Květnová část směřovala tradičně do Ústavu biologie obratlovců AV ČR poblíž Studence. Zde se 
účastníci rozdělili do 2 skupin a následně si prošli celé výzkumné pracoviště. Odpolední program 
byl plánován jako vycházka okolím Mohelna spojená s pozorováním přírody. Tak úplně se 
nezdařilo, opět totiž pršelo. Závěrečný den se sice počasí o něco umoudřilo, ale živočichové, 
ovlivněni předchozím deštěm, se více schovávali než ukazovali, nicméně ještěrku zelenou se 
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podařilo spatřit, tak aspoň nějaký úspěch. To zběžná prohlídka jaderné dukovanské a 
přečerpávací dalešické elektrárny byla bez obtíží, na ty rozmary počasí nemají zásadní vliv. 

HSGJ 
Hudební sdružení Gymnázia Jihlava je již dlouhou dobu stálicí v prezentaci naší školy mimo zdi 
samotného gymnázia. Nejinak tomu bylo i v letošním roce, a to opět kombinací již zaběhlých 
událostí a těch mimořádných či nových. Co je potřeba dodat je fakt, že nic se nerodí z ničeho, a tak 
je za sborovými úspěchy nutno vidět nejen frekvenci a intenzitu setkání a zkoušek, ale i osobní 
vklad každého člena a vedoucích sboru.  
Sborová sezóna začala zářijovým soustředěním (9. – 10. 9.). Pátek byl věnován představení 
repertoáru a vzájemnému seznamování – po loňském odchodu 15 maturantů se sborové řady 
(během roku) rozrostly o 21 nových zpěváků a zpěvaček, letos poprvé nejen z GJ, ale přišli také 
dva zpěváci také ze sousední SPŠTA.   
V sobotu mohli sboristé letos poprvé pracovat s hlasovou poradkyní Kateřinou Slukovou. Náplní 
lekcí byla jako tradičně práce s dechem a správné nastavení hlasu – základní podmínky kvalitního 
zpěvu. 
Pak už začala každotýdenní sborová rutina, zahrnující zkoušku a tzv. předzkoušku (prostor pro 
individuální práci s jednotlivými hlasovými sekcemi). 
Další soustředění, na němž se pracovalo na nácviku repertoáru, se konalo v sobotu 5. listopadu. 
První vystoupení se konalo 28. 11. v ICSS na Lesnově. Sbor zazpíval pro seniory na zahájení 
adventního času. 

 

Vánoční koncert tentokrát proběhl ve spolupráci s hudebním uskupením Raraši ze Základní školy 
speciální a Praktické školy Jihlava. Spojení muzikantů přineslo radost zaplněné gotické síni 
jihlavské radnice. Koncert byl výjimečný také tím, že na něm hejtman Kraje Vysočina 
Vítězslav Schrek a ředitel naší školy Pavel Suk pokřtili CD This Is Us, které bylo nahráno ještě 
s absolventy v červnu 2022.  
Po novém roce se HSGJ jako obvykle přihlásilo do celostátní soutěže Gymnasia cantant a začalo 
nacvičovat povinnou skladbu, Žalm 150 Ernani Aguiara. Porota ji vybrala už pro soutěž v roce 
2020, tehdy se ale kvůli Covidu soutěž nekonala. 
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Na přípravě nejen na soutěž, ale také na sborovou cestu do Dánska (2016, 2018, 2023) se aktivně 
podílela i Kateřina Sluková, a to i na soustředění 29. ledna. 
Sbor z dánské Aalborg Katedralskole v Jihlavě pobýval od 5. do 9. března, a kromě prohlídky 
Jihlavy a návštěvy Moravského krasu s HSGJ zazpíval na Jarním koncertě v gotické síni.  
Navázaná přátelství se mohla nadále podporovat a rozvíjet při návštěvě v Aalborgu (23. – 29. 4.). 
Do té doby ale sbor ještě zazpíval na akademii (31. 3.), absolvoval další soustředění s Kateřinou 
Slukovou (1. 4.) a úspěšně postoupil do celostátního kola gymnaziální sborové soutěže 
(Gymnasia cantant), v němž se umístil ve stříbrném pásmu (27. 3., 20. – 22. 4.) 
Pobyt v Aalborgu ale nebyl jen o hudbě. Byl doslova nabitý zážitky, a to i pochopitelně z hudby a 
společného zpívání, ale také z výletů, které našim sboristům představily sever Jutského 
poloostrova v celé jeho větrné kráse. 
Sborovou sezónu doplnily ještě projektové dny na Čeřínku, kde sbor letos naposledy navštívila 
Kateřina Sluková a které byly obohaceny o audioworkshop Matěje Koláře, a zpívání pro absolventy 
při předávání maturitních vysvědčení (25. 5.). Závěr června patřil tradičně rozlučce s pěti 
absolventskými třídami, čímž se sbor rozloučil také s šesti letošními zpěváky-absolventy. 
Na závěr sezóny potěšila celý sbor povzbuzující zpráva. Projekt v rámci Erasmu+ byl potvrzen, a 
tak sbor na podzim navštíví Itálii. 

Výtvarné projekty 
Stejně jako činnost HSGJ i práce výtvarnic (ano, letos se k Soně Jurkovičové přidala i nová 
kolegyně Lenka Klofáčová Pavézková, byť na částečný úvazek) patří k tradičním záležitostem 
chodu školního roku. Výtvarné výtvory tak můžeme každoročně spatřit jak v běžném chodu 
školního roku, tak při výjimečných příležitostech typu akademie, tak mimo prostory vlastní školy.  
Již pokračující záležitostí byl mezinárodní eTwinningový projekt Two Historical Jewels, Czech and 
Greek. V rámci něj vznikl již v minulém roce e-book Tourists in Prague. V letošním roce přibyla 
nová práce kombinující výtvarno, anglický jazyk a společenské vědy, sice Famous personalities, 
portréty představující více či méně známé významné české osobnosti. Do projektu byla zapojena 
stále stejná třída, v letošním roce tedy 4A8. 
V listopadu se do prostoru školy prosadili letošní primáni, a to výtvory na téma Sardinky. Poté, co 
si sami vyzkoušeli frazeologické namačkání jako sardinky, začali pomocí abstraktní malby 
postihovat celý životní cyklus tohoto druhu ryb. Jako aktuální působilo ztvárňování objektů ryb z 
odpadových materiálů, především PET lahví. Závěrem si žáci vyzkoušeli vytvořit vlastní návrhy 
krabiček na sardinky.  
Viki Karlíková, studentka semináře Estetické výchovy ze 3. ročníku, se připojila k dalším 
výtvarníkům a spolupracovala s kapelou PIO SQUAD našeho kolegy Filipa Konvalinky. 12. prosince 
2022 vydala kapela album s názvem Torzo a 10 výtvarníků tvořilo 10 různých výtvorů k 10 různým 
skladbám. Výtvory byly následně instalovány na různých místech veřejného prostoru v rámci 
Jihlavy, aby byly 17. prosince shromážděny na křest alba.  
Viki Karlíková si pro svoji práci vybrala prostor v kostele Povýšení svatého Kříže, za což patří dík 
manželům Jitce a Františkovi Tichým, že byli ochotni propůjčit toto místo k instalaci.  
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Během letošního roku výtvarníci 2. ročníků v hodinách estetické výchovy modelovali hlavy z 
papíru a vytvářeli jejich přesah, často klobouky tím, že kombinovali nejrůznější materiály. Vznikly 
tak objekty, které byly vystaveny na letošní školní akademii a posléze byly k vidění na chodbách 
školy.  
Jelikož Soňa Jurkovičová končila svoji úlohu třídní učitelky ve 4A8, po skončení projektu Two 
Historical Jewels se vrhla se svojí třídou do dalšího projektu, tentokrát čistě jihlavského s názvem 
Zastávky umění. Projekt byl zaměřen na oživení veřejného prostoru, a to se zaměřením na 
zastávky MHD, konkrétně na 2 na Masarykově náměstí a 1 na Brtnické ulici. To vše v rámci projektu 
Jihlava mi není fu©k! Gymnázium Jihlava je partnerem realizátorů projektu KVAS z. s. a Oblastní 
galerie Vysočiny v Jihlavě.  
Cílem projektu bylo nejen zvelebit samotné zastávky, ale aktivizovat veřejný prostor, a to jak 
výtvarnou formou, tak obsahovou stránkou samotného sdělení. První ze zastávek se věnovala 
tematice sportu a zároveň i prevenci zdravého životního stylu, kterou sport představuje. Další 
2 zastávky se věnovaly místům a osobnostem spjatým s historií Jihlavy. Osobnosti Jaroslava 
Šlezingera a Járy Pospíšila představil kvartánům na přednášce v OGV historik Michal Stehlík, 
výstup se pak zabýval otázkou, jestli známe slavné osobnosti našeho místa a jak se jimi člověk 
může stát. Poslední zastávka, na Masarykově náměstí, pak reagovala na dominantu jihlavského 
náměstí, sice Prior. Žáci nenásilnou, a snad i relevantní, formou reagovali na neustávající otázku 
Co udělat s touto stavbou?  
Všechny 3 zastávky, jejich úprava i záměr byly představeny na červnové open air vernisáži. 
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Francouzský jazyk 
V týdnu od 17. října se na našem gymnáziu 
díky programu job-shadowing objevily dvě 
kolegyně z francouzské střední školy Lycée 
En Forêt v Montargis Lucile Schmitt a Claire 
Laniol.  
Jejich program sestával z náslechů hodin francouzštiny i jiných předmětů; společné setkání 
s francouzštinářkami nad didaktickými otázkami, organizací studia a výhodami dělených tříd na 
jazyky pak bylo příjemným a aktuálním zakončením pracovního týdne.  
Pro žáky francouzského jazyka pak v tomto týdnu byla na programu návštěva cukrárny paní 
Kunové a beseda nad makronkami, a to právě s francouzskými kolegyněmi. Ideální spojení 
něčeho dobrého a lahodného zvuku francouzštiny.  
Od 23. do 5. 11. 2022 byly na programu Erasmus+ ve Francii dvě vyučující francouzského jazyka 
Eva Petrů Mikulíková a Táňa Pokorná. 
Stáž se odehrávala ve městě Rouenu v Normandii v mezinárodní škole French in Normandy. 
V metodologickém kurzu se společně setkal kolegyně z Finska, Bulharska, Chorvatska a Itálie. 
Výměna zkušeností, získání praktických odkazů, materiálů a nápadů na nové aktivity a navázání 
nových kontaktů, to byly cíle stáže, které se povedlo velmi dobře naplnit.   
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Německý jazyk 
V rámci projektu Erasmus+ proběhly ve 
dnech 3.-14.10.2022 ve Vídni setkání a 
výměna zkušeností učitelů němčiny z různých 
evropských destinací. Přednášející Hemma 
Thurner a Michael Weixelbaumer nastínili 
několik cest, jak učit pestřeji pomocí her, kreativní skupinové práce, digitálních technologií či 
místních pověstí. Zároveň doporučili i učebnice vhodné k výuce.  
Přínos kurzu, a tedy i pro Zdenu Ryklovou, byl nesporný – nové podněty do výuky, rozšíření slovní 
zásoby, komparace rakouské a spisovné němčiny či výměna zkušeností se zahraničními partnery.  
Po dobu 4 měsíců působily na našem gymnáziu v hodinách německého jazyka 2 rodilé mluvčí, a 
to Kamila Kastl, navazující na působení v předchozím roce, a Diana Kroupa. Obě lektorky se 
věnovaly jak pokročilým žákům připravujícím se na Německý jazykový diplom I a II, tak žákům se 
základními znalostmi jazyka, kteří oceňovali zejména novou slovní zásobu a informace o německy 
mluvících zemích.  

Weißenhorn 
Tato tradiční výměnná akce se uskutečnila i v letošním roce, již nepoznamenaném covidovými 
omezeními a opatřeními. V termínu 19.-25. března proběhla první část výměny, a to v Německu. 
Žáci, z našeho gymnázia především ti z 5A8 a pod vedením Radky Podloucké a Jitky Voříškové, se 
zaměřili na téma Co jsme se naučili díky pandemii, které zpracovávali v jazykově smíšených 
skupinách a pro něž sháněli podklady v různých institucích v rámci Weißenhornu. 
Druhá část, v ČR, se odehrála na samém sklonku školního roku, od 18. do 24. června. Náplň byla 
velmi podobná té v Německu, žáci opět zjišťovali informace o nejrůznějších podnicích a institucích 
v Jihlavě a okolí. Prostor se ale našel i na poznávací a volnočasové aktivity jako orientační běh na 
Heulose, sportovně-kulturní odpoledne v Plandrech, výlet do Telče a Polné a nejvíce povedená 
akce – výlet do Prahy s německým komentářem českých žáků.  

Geseke 
Spolupráci s druhou německou školou bylo potřeba po covidové pauze nejprve obnovit. K tomu 
přispěla dubnová návštěva 4 vyučujících, Julia Bertels, Susanne Hegemann, Anna Küpper a 
Barbara Schulte, které navštívily naši školu.  
Julia a Susanne se aktivně věnovaly obnovení partnerských návštěv, které byly naplánovány na 
červen 2023 v Jihlavě a na podzim téhož roku v Geseke. Anna s Barbarou, jakožto vyučující 
tělocviku, se pak zajímaly o možnosti a výuku florbalu na naší škole, při čemž jim byly k dispozici 
naši tělocvikáři v čele se jejich předsedou Jiřím Procházkou. Německé kolegyně taktéž navštívili 
trénink místního sportovního klubu, za nějž pravidelně nastupují i žákyně 4A4 
Dominika Dvořáková a Tereza Vytisková.  
V pondělí 12. června se tedy na základě podzimní domluvy dostavilo 17 německých žáků za 
stejným počtem našich žáků, nejčastěji z 2. a 3. ročníku. Na programu byla prohlídka školy, Jihlavy 
(podzemí, ZOO), návštěva památek UNESCO v Třebíči a Praze či společný filmový večer. První část 
výměny se tedy zadařila, snad nebude nic bránit jejímu podzimnímu zopakování v Německu.  
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Španělský jazyk 
Alena Dvořáková v tomto školním roce absolvovala 2 podnětné výjezdy do Španělska za 
prohloubením znalostní nejen jazykových, ale i těch osobních či poznání místní kultury.  
První z výjezdů proběhl na samém začátku školního roku a jeho dějištěm bylo město León. 
Program byl rozdělen na dopolední výuku čítající celkem 20 hodin a odpolední poznávání města, 
které dohromady čítalo 15 hodin. Obě části byly velmi obohacující.  
V rámci programu Erasmus+ se pak Alena Dvořáková vydala až do slunné Sevilly na jihu 
Španělska, a to v listopadu. Program opět kombinoval studium, složené zejména z cenných 
odkazů a materiálů, a toulky a výlety po městě i okolní Andalusii. I tento metodický kurz splnil 
očekávání a byl tedy přínosný.  
Stejně jako v předchozích letech, i v tomto byla na našem gymnáziu přítomna španělská 
studentka na výměnném pobytu. Nerea Gutiérrez Carrilero chodila se třídou 2B4 na hodiny 
dějepisu, zeměpisu, francouzského a anglického jazyka a jelikož v podstatě neuměla slovo česky, k 
ruce jí byla Kateřina Havlíčková a Monika Bambulová. Cílem pobytu ale nebyla znalost jazyka, 
nýbrž poznání kultury a státu. Naši žáci se tak snažili o co největší ozvláštnění Nereina pobytu, 
které zahrnovalo i narozeninovou píseň k Nereiným narozeninám. 

Anglický jazyk 
Nejvíce jazykových aktivit a projektů připadlo stejně jako v jiných letech nejrozšířenějšímu cizímu 
jazyku, tomu anglickému. Velkou část aktivit obstaraly programy pod hlavičkou Erasmu a 
organizací Ivety Nečadové.  

Job shadowing 
V rámci této části programu Erasmus se naše 
škola oboustranně zapojila do výměn 
pedagogů za účelem získání metodických a 
didaktických podnětů z jiných zemí EU. 
V týdnu od 28. listopadu navštívily naši školu kolegyně Aleksandra, Agata a Marta z polské střední 
školy IX Liceum Ogólnokształcące im. Wisławy Szymborskiej w Sosnowcu. Záběrem prvních dvou 
se stala výuka matematiky, Marta poté absolvovala celou řadu hodin výuky jazyků a dějepisu. V 
odpoledních hodinách pak žáci a vyučující přichystali program kombinující poznávání a 
odpočinek Jihlavy a okolí. 
V termínu 26. až 28. dubna se naopak naši pedagogové vypravili do zahraničí, konkrétně do 
španělské IES Maria Moliner v Port de Sagunt vyjeli Mgr. Iveta Nečadová, Mgr. Milan Taláček, Mgr. 
Soňa Jurkovičová a Mgr. Šárka Pospíchalová, aby pozorovali průběh vyučování i organizaci výuky 
v partnerské škole.  
Každý z vyučujících měl jiný cíl pozorování, a to podle svého vlastního předmětu. Návštěvy se tedy 
týkaly hodin anglického jazyka, matematiky, informatiky, výtvarné výchovy a biologie či 
příbuzných předmětů. Vedle samotných hodin se dostalo i na specifika obou školských systémů či 
technické vybavení španělské školy.  
Začátkem června se pak Natalia Ostrowski a Šárka Uchytilová zúčastnily pobytu v partnerské škole 
Cygnus Gymnasium v Amsterdamu, kam je na 2 týdny doprovodili i 4 naši žáci. Kolegyně 
pozorovaly zejména aktivizační metody na úvod hodiny či využití digitálních technologií ve výuce, 
oboje následně aplikují do své výuky. 
Výměnný pobyt se španělským Mataró se týkal třídy 2A8 a týkal se zejména přírodních věd a 
informatiky. Nejprve se žáci obou škol setkali v únoru v Jihlavě, aby absolvovali hodiny dějepisu, 
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zeměpisu a matematiky netradičně v anglickém jazyce. Poté společně zkonstruovali 
horkovzdušný balon, opekli vuřty, navštívili brněnské centrum VIDA! a prošli si Prahu, Jihlavu i 
Telč.  
V březnu se pak karty obrátily, naši žáci a pedagogové letěli do Katalánska. Nechybělo 
programování, mikroskopování či lovení planktonu pro další výzkum. Ze společných aktivit stojí za 
zmínku návštěva Barcelony a společné vaření a pečení španělských a českých pochutin.  
Další z projektů Erasmu+ opět sbližoval naše gymnázium se španělským protějškem, tentokrát 
Saguntem. Tamních 15 žáků zavítalo do Jihlavy od 26. března do 1. dubna a setkání to pro 
španělské žáky bylo opravdu objevné, v ČR totiž intenzivně sněžilo. Atmosféru ale vylepšily vřelé 
mezilidské vztahy mezi vrstevníky, kteří se sblížili např. u společného chystání a prodeje laskomin 
v tradiční Duhové kavárně u příležitosti školní akademie.  
Pokud v ČR sněžilo, tak pro naše žáky bylo příjemné zjištění, že v polovině dubna je v Saguntu 
krásné teplo, takže mezi všemi aktivitami došlo i na koupání v moři a opalování. A když už nebylo 
koupání, vše zpříjemňovalo chutné jídlo, jižanská siesta a třeba návštěva krásné Valencie. 
V polovině dubna se rovněž v rámci Erasmu+ vydala trojice Michaela Bártů, Viktorie Kourková a 
Daniel Wiesner (7A8) s Ivanou Hubnerovou do Bruselu. Zde probíhaly workshopy s politiky 
Evropského parlamentu nejčastěji na aktuální témata jako např. životní prostředí, EU a mladí lidé, 
EU a ČR apod. Čas se samozřejmě našel i na prohlídku města a ochutnávku tradiční kuchyně.  

 

Dalším z projektů Erasmus+ se stal ten s názvem „Beyond the wor(l)ds“ se školou Osnovna šola 
Litija (Slovinsko) nad knihou amerického spisovatele Ricka Riordana, Percy Jackson and the 
Lightning Thief. Cílem projektu bylo propojení anglického jazyka, čtenářské gramotnosti, 
informatiky a výtvarné výchovy. Součástí projektu byli kromě slovinských vrstevníků i ti z Lotyška, 
z naší školy se zapojilo 19 žáků z 8. a 9. ročníku NG.  
V březnovém termínu 19. – 24. 3. se naši žáci vypravili do Slovinska. Kromě každodenních dvou 
hodin strávených ve slovinské škole je čekaly společné gastronomické, seznamovací či sportovní 
aktivity, hostitelské rodiny pak žáky provedly významnými slovinskými místy, jako jezerem Bled, 
přímořským městečkem Piran, společně se pak všichni vypravili do hlavního města Lublaně.  
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Měsíční pauzu mezi návštěvou slovinských žáků v ČR vyplnila další práce na projektu, a že bylo na 
čem zapracovat. Žáci po přečtení knihy např. psali v angličtině dopis autorovi knihy, ve výtvarné 
výchově ztvárňovali hlavy bohů vymodelované z hlíny. Průběžně pak ve skupinkách komunikovali 
se svými protějšky, při následném setkání v Jihlavě tedy o sobě navzájem mnohé věděli. I tak bylo 
při společném setkání o čem mluvit, čemu se zasmát a strávit příjemné společné chvíle.  
Trochu odlišným projektem pak bylo pokračování v rámci mezinárodní spolupráce eTwinning. 
Třída 6A8 navázala na práci v mezinárodním projektu z loňského roku a letos ve spolupráci se 
školami ze Španělska, Portugalska, Polska a Moldávie propojovala své dovednosti především 
skrze anglický jazyk a informatiku. Náplní tohoto projektu ze zpracování rozličných témat (umění-
knihy, hudba, filmy; technologie; zdraví a fitness či práce a dobrovolnictví) a jejich zpracování 
v nejrůznějších anglických aplikacích. Příjemná atmosféra projektu byla zaštítěna 
Jitkou Voříškovou.  

Implementace Krajského akčního plánu Kraje Vysočina II – Učíme se 
ze života pro život 2  

 

CZ.02.3.68/0.0/0.0/19_078/0020364 
Doba realizace: 15. 2. 2021 – 30. 11. 2023 
Projekt cílí na podporu regionálních škol při budování aktivizujícího učebního klimatu, 
nezbytného pro rozvoj gramotností a klíčových kompetencí žáků 2. stupně ZŠ a SŠ v Kraji 
Vysočina. 
Cílů projektu bude dosaženo mimo jiné síťováním, vzájemným setkáváním, výměnou zkušeností a 
prostřednictvím komunit vzájemného učení, které zajistí kvalitu a efektivitu pedagogického 
působení učitelů směrem k výuce obohacené o využívání aktivizačních metod a posílené o prvky 
transferu kompetencí. 
Podporu získá v rámci projektu vedení škol, pedagogové, a to zejména prostřednictvím 
vzdělávání, komunit vzájemného učení a metodickou podporou, žáci získají podporu zaváděním 
inovací do výuky. 

8. Prevence rizikového chování 
Po dlouhé době lze uplynulý školní rok považovat za standartní, a to v ohledu „covidovém“, kdy 
do letošního roku nezasahovaly žádné souvislosti této epidemie. To s sebou přineslo mnoho 
pozitivního, výuka mohla být plánována v plném rozsahu, dařilo se realizovat většinu 
mimoškolních aktivit a projektů, byť i v tomto ohledu lze mluvit o „postižení“ covidem, neboť se 
s aktivitami nad rámec běžné výuky „roztrhl“ pověstný pytel a zejména v závěru školního roku 
s sebou tato skutečnost nesla i silnou vlnu napětí, především mezi pedagogy. Pokud se 
pocovidové uvolnění mohlo v pozitivním projevit na studijních výsledcích žáků, v otázce výchovné 
s sebou tato situace nesla spíše více rizik, přeci jen jsme si během covidových let na některé věci 
odvykli, na jiné zvykli.  
Vyrovnávání se s každodenním pracovním náporem se týkalo všech zúčastněných ve vzdělávacím 
procesu, co se týče žáků, eskalovalo napětí a stres několika možnými způsoby.  
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Spíše okrajovým řešením problémových situací bylo užívání návykových látek. Konkrétně lze 
ponejvíce mluvit o nikotinových sáčcích, v menší míře pak o látce kratom. Obě látky v současnosti 
nepostihuje česká legislativa, jsou tedy volně k dostání, a to i pro děti mladší 18 let. Největší kauza 
v této spojitosti proběhla na konci 1. pololetí ve sportovních třídách, především v okruhu hokejistů 
jihlavské Dukly. Stresové situace ve škole i na hřišti se rozhodli řešit právě užíváním kratomu, 
k čemuž do jisté míry přispěl i jejich pobyt na internátu. Jelikož látka není postihována 
legislativně, bylo vše projednáno domluvou a upozorněním na užívání návykových látek v ŠŘ.  
Dalším aktuálním, a to i s přihlédnutím do budoucna, tématem, je téma kyberprostoru a pohybu 
v něm. Částečně i s přihlédnutím ke covidovým letem se toto téma jakoby upozadilo, v letošním 
roce se ale opět přihlásilo, a to ve smyslu vztahovém i digitálním. Řada problémů v kyberprostoru 
se týkala žáků NG, kteří si jednak tvoří svoji identitu v rámci kolektivu, jednak v kyberprostoru tráví 
většinu času a některá rizika nedokáží odhalit či eliminovat. Tak či onak, pokaždé se do řešení 
zapojili vyučující IT, když bylo potřeba i vyučující OV či ZSV a metodik prevence.  
Hned na konci září se podařilo zdárně vyřešit incident se falešnou identitou spolužáka ve třídě 
3A8, kde následně proběhlo mini školení od Milana Taláčka na téma bezpečné orientace na 
internetu. Na jaře se pak včas vyřešila kauza potenciálně se rozrůstající kyberšikany rovněž ve třídě 
NG. Nejen tyto podněty přispívají k nutnosti zařadit více aktivit k digitálním schopnostem do MPP. 
Dalším tématem bude do nejbližší budoucnosti rovněž téma umělé inteligence, které s sebou 
nese nejen výzvy technologické, ale minimálně ve stejné míře i výzvy preventivní. V letošním roce 
se prozatím řešila pouze kauza seminární práce napsané pomocí Chatu GPT, která byla uzavřena 
udělením DŘŠ.  
Fakt, že mezilidské vztahy nejsou narušovány pouze v kybeprostoru, doložil příklad 1. fáze šikany 
v nově vzniklém kolektivu NG. Do šetření se zapojil ŠMP i psycholožka, to vše ve spolupráci 
s třídním vyučujícím. Jelikož se incident projednával ke konci školního roku, od září bude 
následovat pozorování situace, k němuž byli instruováni vyučující v dané třídě.  
Posledním výrazným tématem, které bylo v letošním roce zařazeno do programu preventivních 
programů, bylo téma sexuality, těla a jeho vnímání. Toto téma bylo zařazeno nejen pro jeho 
celospolečenskou aktuálnost, ale i pro aktuálnost některých nově příchozích žáků a žaček, kteří 
sami o sobě nastolovali otázky na toto téma. Nutno dodat, že programy na toto téma měli 
pozitivní ohlas u žáků i vyučujících, a to napříč všemi stupni gymnázia.  

9. Zahraniční kontakty 
S již čistě prezenční docházkou v roce 2022/23 se mohly plně obnovit zahraniční styky 
s partnerskými školami či jako náplň projektů. Některé aktivity se stále doháněly pro jejich 
posunutí z doby covidu, jiné byly tradiční. Více viz Projekty a projektová výuka. 

10. Divadelní a pěvecká sdružení 

Hudební sdružení Gymnázia Jihlava 
Sborová sezóna začala zářijovým soustředěním (9. – 10. 9.). Pátek jsme věnovali představení 
repertoáru a vzájemnému seznamování – po loňském odchodu 15 maturantů se naše řady 
(během roku) rozrostly o 21 nových zpěváků a zpěvaček, letos poprvé nejen z GJ, ale přišli také 
dva zpěváci také ze sousední SPŠTA.   
V sobotu jsme letos poprvé mohli pracovat s hlasovou poradkyní Kateřinou Slukovou. Náplní lekcí 
byla jako tradičně práce s dechem a správné nastavení hlasu – základní podmínky kvalitního 
zpěvu. 
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Pak už začala každotýdenní sborová rutina, zahrnující zkoušku a tzv. předzkoušku (prostor pro 
individuální práci s jednotlivými hlasovými sekcemi). 
Další soustředění, na němž jsme pracovali na nácviku repertoáru se konalo v sobotu 5. listopadu. 
První vystoupení se konalo 28. 11. v ICSS na Lesnově. Sbor zazpíval pro seniory na zahájení 
adventního času. 

 

Vánoční koncert jsme tentokrát uspořádali společně s hudebním uskupením Raraši ze Základní 
školy speciální a Praktické školy Jihlava. Spojení muzikantů přineslo radost zaplněné gotické síni 
jihlavské radnice. Koncert byl výjimečný také tím, že na něm hejtman Kraje Vysočina 
Vítězslav Schrek a ředitel naší školy Pavel Suk pokřtili CD This Is Us, které jsme ještě s absolventy 
nahráli v červnu 2022. 
Zpráva na Twitteru o CD: https://twitter.com/GymJih/status/1589505323005784064 

 

Po novém roce jsme se jako obvykle přihlásili do celostátní soutěže Gymnasia cantant a začali 
nacvičovat povinnou skladbu, Žalm 150 Ernani Aguiara. Porota ji vybrala už pro soutěž v roce 
2020, tehdy se ale kvůli Covidu soutěž nekonala. 
Na přípravě nejen na soutěž, ale také na sborovou cestu do Dánska (2016, 2018, 2023) jsme 
intenzívně pracovali s Kateřinou Slukovou i na soustředění 29. ledna. 
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Sbor z dánské Aalborg Katedralskole u nás pobýval od 5. do 9. března a kromě prohlídky Jihlavy a 
návštěvy Moravského krasu s HSGJ zazpíval na Jarním koncertě v gotické síni.  
Navázaná přátelství jsme rozvíjeli při naší návštěvě v Aalborgu (23. – 29. 4.), do té doby jsme ale 
ještě zazpívali na akademii (31. 3.), absolvovali další soustředění s Kateřinou Slukovou (1. 4.) a 
úspěšně postoupili do celostátního kola gymnaziální sborové soutěže (Gymnasia cantant), v němž 
jsme se umístili ve stříbrném pásmu (27. 3., 20. – 22. 4.) 

 

Náš pobyt v Aalborgu byl plný zážitků nejen z hudby a společného zpívání, ale také z výletů, které 
nám představily sever Jutského poloostrova v celé jeho větrné kráse. 
Sborovou sezónu doplnily ještě projektové dny na Čeřínku, kde nás letos naposledy navštívila 
Kateřina Sluková a které byly obohaceny o audioworkshop Matěje Koláře, a zpívání pro absolventy 
při předávání maturitních vysvědčení (25. 5.). Zazpívali jsme pro všech pět tříd, a tím se rozloučili 
také s šesti letošními zpěváky-absolventy. 
Na závěr sezóny jsme zjistili, že nám byl potvrzen projekt Erasmus+, a tak budeme na podzim moci 
navštívit Itálii. 

Divadelní sdružení Spoušť 
Divadelní soubor Spoušť připravil adaptaci povídky Franze Kafky Proměna. Představení skýtá 
zamyšlení nad tím, jak přijímáme u ostatních jakoukoli jinakost, jak jsem schopní se s ní 
popasovat, jak umíme být tolerantní a také jak důležitý vliv má na náš osobní růst rodina. 
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11. Vzdělávání v rámci celoživotního učení 

Univerzita třetího věku 
Loňský pozitivní ohlas frekventantů univerzity třetího vděku s sebou nesl závazek uspořádání 
dalšího ročníku. Pod vedením Marka Mana a Antonína Pipy byl vybrán soupis témat, která byla 
následně prezentována vzdělání chtivým žákům, především seniorského věku. Obsahově se v 
přednáškách objevil folklor a hudba, živá i neživá příroda okolo nás v průběhu roku, letecké 
inženýrství, proměny školství v běhu času, astronomie či alchymie. Na závěrečném setkání byli 
účastníci obdařeni pamětnickým listem.  
V průběhu celého roku pak probíhaly kroužky zaměřené na konverzaci v AJ (Just Talk), 
společenské a deskové hry (Herní sféra) či kinematografii (Filmový klub). 
Za zmínku pak stojí 2 velké akce, do kterých se PGJ pustil, a to především prostřednictvím, elánem 
a organizací svého vedení, tedy Zity Krotké (předsedkyně), Amélie Jarošové (místopředsedkyně, 
obě 4A6), Antonína Pipy (delegát) a Jana Víta (oba 6A8). Obě akce se pak vtěsnaly do hektického 
maturitního května.  

12. Výběr z akcí a událostí ve škole 

Akce školního parlamentu 
Činnost Parlamentu Gymnázia Jihlava (PGJ) již má svoji zaběhnutou tradici, v letošním roce ale 
jako by se něco změnilo, pohnulo. Parlament se jako instituce začal ještě více zapojovat do dění 
ve škole a svými akcemi nejen doplňoval volnočasové chvilky, ale zvládal i suplovat dny výuky. 
Pravda, i žáci PGJ se stále učí komunikaci a včasná a jasná komunikace směrem k vyučujícím a 
dalším žákům jim činila potíže, to ale není nic, na čem by se nedalo zapracovat. Naopak, 
organizační a obsahová stránka měla smysl a byla velmi pestrým obohacením mnoha školních 
akcí pořádaných pedagogy. Je tedy otázkou, zda budou parlamentíci v nastoleném trendu 
pokračovat, či dojde od září ke změnám. Jedna personální změna z pedagogického pohledu ale 
nastala již během letoška, a to když Radku Podlouckou nahradil v čele parlamentu mladý kolega 
Martin Kohout.  
Co tedy stojí za zmínku z akcí organizovaných PGJ? 

Tematické dny 
Akce probíhající a rámující školní rok rozhodně nepatří mezi nové, zato svoji průběžností provází 
celý školní rok a letos tematických dnů ještě přibylo. Pravda, začalo se tradičním (i oblečením) Suit 
up dnem, který následoval neméně obvyklý Halloweenský, které v listopadu doplnily tradiční 
vzory nestárnoucích proužků. Ještě v listopadu proběhl i zelený den, který byl umně spojen s 
výročím projektu Školní les. V předvánoční náladě následoval vánoční den s veškerým oblečením 
vánočního typu a motiviky, pro vstup do nového kalendářního roku a lehčí lednový rozjezd byl 
zvolen tzv. láčes den, tedy vše pohodlné, domácí apod. Valentýnský den je taková nestárnoucí 
klasika jinak nepříliš záživných únorových dní, byť si na únor připravil Parlament ještě 
valentýnskou poštu, již z minulosti ověřený nápad. I když v životě není nic černobílé, 11. duben se 
nesl v duchu těchto tradičních barev a závěrečný tematický den v květnu nabádal buď k návštěvě 
obchodů s doznívající módou nebo prohrabáním šatníku rodičů, protože se šlo do školy ve stylu 
devadesátek.  
Novou tradicí všech tematických dnů bylo společné foto, buď před školou nebo v tělocvičně. Tak 
se nechme překvapit, zda příští rok přibude nějaký nový den.  
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Prosincové akce 
Hned několik akcí se sešlo ve více než hektickém prosinci, ale o to cennější je jejich příspěvek.  
Maraton psaní dopisů se stal již tradiční součástí předvánočního času, což je vzhledem k jeho 
humanitárnímu rozměru více než chvályhodné, stejně jako jeho organizace ve spolupráci s 
Amnesty International.  
Když už jsme u psaní dopisů. Abychom nemuseli čekat do února na osvědčenou valentýnskou 
poštu, tak před Vánocemi roznášel vzkazy a dopisy žáků žákům Mikuláš.  
F8 cup také není novou akvizicí, a tak lze pouze stručně konstatovat, že i když tělocvična není 
nafukovací, tak na organizaci parlamentníci zapracovali a průběh letošního ročníku tak byl o něco 
hladší než ten předešlý. Když už jsme u sportovních akcí, v režii PGJ se odehrával i sportovní den 
konaný 29. 6. Po loňské zkušenosti nabízel více aktivit, a to tak, aby se dostalo na všechny žáky, 
tedy opět organizační posun kupředu. 
Aby ani v prosinci nebyla opomenuta vzdělávací složka, oprášil PGJ ve spolupráci s Naďou 
Kosovou dřívější akci s názvem Vejška na gymplu. Podařilo se tedy oslovit několik absolventů a 
nyní studentů VŠ, rozdělit je do oborů či alespoň směrů studia a nechat je představit své studijní 
obory, univerzity, města apod. Cenné to informace pro naše žáky.  
V prosinci se měla konat i další charitativní akce, tentokrát z dílny organizace UNICEF, a to s 
interním názvem CUKRCHECK. Smyslem akce je napéct dobrovolně spoustu dobrot, následně je 
shromáždit a dle názvu akce je nabízet v prostorách krčku, a to do úplného vyprodání či přeslazení 
všech aktérů. Výtěžek akce byl následně věnován na konto UNICEF. Pro prosincový malý zájem 
pekařů a pekařek byla akce realizována v březnu.  

Univerzita třetího věku 
 

Přednáškový den 
První z obou akcí byl přednáškový den. Ten byl zorganizován 18. května, tedy na čtvrtek během 
ústní části maturitních zkoušek. Podařilo se tedy skloubit akci PGJ s neoblíbeným „přebíháním“ 
pedagogů od maturit do výuky. Samotnou akci organizovalo právě PGJ, pedagogové vykonávali 
pouze dohled. A v čem akce spočívala? Žáci VG se zapisovali na jednotlivé tematické bloky (každý 
absolvoval 2 bloky), které byly rozvrženy do mnoha oborů a témat a na které se PGJ podařilo 
přivést vskutku odborníky a kapacity svých oborů. Za všechny můžeme jmenovat neurochirurga 
MUDr. Vladimíra Beneše, hudebníka Petra Píšu či Martina Kumžáka, či zástupce organizací jako 
Konsent (sexualita, prevence), UNICEF (humanitární organizace) nebo Fridays for Future 
(ekologie).  
Organizačně se nejednalo o lehký úkol, dá se říci, že by to byla velká dřina i pro pedagogy, kteří se 
s podobnými organizacemi setkávají často. Někteří přizvaní na poslední chvíli svou účast zrušili, u 
jiných se muselo improvizovat. Ale i to patří k organizaci podobných akcí a věřme, že 
organizátorům z PGJ poslouží získané zkušenosti v budoucnu.  

Běh pro Paměť národa 
Pokud byl přednáškový den náročný, v Běhu si PGJ vybral ještě větší sousto. A to už v tom ohledu, 
že se jednalo o mimo školu, určenou nejen osobám spjatým s Gymnáziem, ale i široké veřejnosti. 
Běh pro PN je celorepubliková akce zaštiťovaná organizací Paměť národa, která se stará o sběr a 
archivaci příběhů pamětníků k moderním československým a českým dějinám. Jedná se tedy v 
první řadě o dobročinnou akci, která je spojena s fyzickou aktivitou. Samotná organizace v rámci 
měst už ale poté spočívá na místních organizátorech, kterými se v Jihlavě stal PGJ.  
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Samotná organizace byl skok doslova do neznáma. Tím spíš se projevily schopnosti hlavní 
organizátorů, tedy Zity Krotké, Amelie Jarošové, Antonína Pipy a Lukáše Kvasničky, to vše za 
podpory Jaroslava Tarase, který s Pamětí národa spolupracuje a Běh organizoval v době distanční 
výuky. Čím více se akce blížila, tím více nervozita rostla, ale nebylo cesty zpět a naopak se dařilo 
ujasňovat stále více bodů.  
V předvečer samé akce, ve čtvrtek 25. května, přišlo ještě nečekané a milé překvapení. Areál 
Českého mlýna osobně navštívil prezident ČR Petr Pavel, který do svého týmu pro štafetový běh 
přibral primátora Jihlavy Petra Ryšku a naše 2 organizátory sobotního běhu, Antonína Pipu a 
Amélii Jarošovou. Ti běželi skvěle, ale pan prezident na svém úseku dostal křeč a na závěrečnou 
střelnici doslova dokulhal. I když v následné disciplíně s laserovou pistolí prokázal své schopnosti 
z vojenské kariéry, minizávod vyhrála štafeta Kraje Vysočina vedená jejím hejtmanem. I tak ale 
většina fanoušků přitakávala našim žákům a panu prezidentovi. Bylo to sice krátké, ale intenzivní 
odpoledne. Prezident Pavel poté pokračoval na své cestě po Vysočině. 
Den D přišel 27. května. V areálu Českého mlýna byl již od rána čilý ruch, a to přesto, že samotné 
běhy začínaly až odpoledne. Na výběr totiž bylo z vyloženě závodních tratí na 4 a 10 km, 
neměřeného úseku 1,3 km nebo dětských běhů na 160 a 300 m. Každá kategorie si tedy našla své, 
vše bylo na místě doplněno pohodovou studentskou kapelou Co?, drobným občerstvením či 
stánkem s dílničkami. Co bylo důležité, bylo počasí, které celé akci přálo, takže vše mohlo 
proběhnout bez větších potíží a ve velmi příjemné atmosféře, kde nešlo v první řadě o lámání 
rekordů na trati, ale o dobrou věc.  
Parlamentu se celá akce povedla na jedničku a ihned na místě zaznívaly žádosti o organizaci 
v příštím roce, tak snad se dočkáme! 
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Školská rada dne 5. září 2023 schvaluje Výroční zprávu za školní rok 2022/2023. 
Souhlas se zněním vyjádřili členové školské rady: Mgr. Petr Ryška, Ing. Jakub Schebesta, 
Ing. Veronika Nosková, Mgr. Jan Kodet, Mgr. Ondřej Levák. 
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